
Pandemija Mikui Remeikai ir jo šeimai nesutrukdė džiaugtis žydinčiomis sakuromis, nes
Japonijos miestuose jos auga kiekvienoje gatvėje, kiekviename parke. Pasak Miko, mi-
niomis grožėtis jų žiedais eina ar važiuoja tik turistai.                                       – 6 psl. 

Lietuvės Rama Kavaliauskas vadovaujama „Sterling Engineering” bendrovė 2020 m. laimėjo pres-
tižinį ,,ClearlyRated” klientų aptarnavimo ir talentų valdymo „Deimantinį” apdovanojimą. Rama,
kaip kelrodė žvaigždė, subūrė stiprią motyvuotų darbuotojų komandą, kurią kiekvieną dieną įkve-

pia siekti profesinių tikslų bei įveikti iššūkius.                                                                               – 7 psl. 

Jei�gėlės�žinotų,�kad�jos�gražios,�liktų�tik�viena�gėlių�rūšys�–�koketės�–�Vytautas Karalius
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PERIODICALS

COVID-19: Gegužės 13 d., 11 val. 30 min.
Užsikrėtusių Išgijusių Mirusių

Pasaulyje 4,390,432  1,633,906 295,335

JAV 1,414,789  299,836 83,870   

Lietuvoje 1,505 908  54

laikraštis lietuviams
leidžiamas nuo 1909 metų

Rama Kavaliauskas su savo vaikais Arijumi ir Aiste Trakuose.

R. Kavaliauskas –
iššūkių
nebijanti
vadovė

Pašaukimas, kūryba, mokymasis

,,Visada turiu idėjų. Vienas pritaikau, kitas palieku ateičiai, nes pamoka nėra vien skai-
tymas, rašymas iš vadovėlio, ar rašinių rašymas”, – sako 2019 metų „Gintarinio obuo-
liuko” apdovanojimą pelniusi Los Angeles Šv. Kazimiero lituanistinės mokyklos moky-
toja Vitalija Virbukienė. – 4 psl. 

Japoniškas karantinas lietuvio akimis
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Izoliacija, kuri suartina
KUN. DR. VALDAS AUŠRA

Karantinas� ir� izoliacija� iš�pagrindų�keičia�mūsų�gy-
venimus.�Turbūt�sunkiausia�jų�laikytis,�nes�viruso�pli-
timo�ypatumai�reikalauja,�kad�izoliuotume�ne�tik��li-
gos�užsikrėtusius,��galinčius�užkrėsti�kitus.�Su�tokiu
visuomenės� reikalavimu�žmonija�gyvena� jau� tūks-
tančius�metų.�Biblija�aiškiai�mini�atvejus,�kad�ben-
druomenė�ir�šeima�izoliuoja�raupsuotuosius�ar�psi-
chine�liga�sergančiuosius,�„silpnapročius”.

Šiuo atveju visi turi izoliuotis, nes neaišku, ku-
ris tą virusą nešioja ir gali tapti užkrėtimo šal-
tiniu, kuris jau persirgęs, o kuris serga būtent

šia liga, o ne kokia kitokia... Žinoma, turime ir visai
aiškių abejonę nekeliančių ligos atvejų. Ir jų nema-
žai...

Kaip ten bebūtų, žmonės yra žmonės, ir jie nori
bendrauti. Tas noras bendrauti nėra atsitiktinis – mu-
myse yra prigimtinis poreikis bendrauti su kitais
žmonėmis. Pastebėjau, kad taip vadinamieji „vieni-
šiai”, kurie visados teigdavo, kad jiems kitų žmonių
nereikia, šiomis dienomis labiausiai kenčia nuo
bendravimo trūkumo. Bendravimo poreikio šaknys
yra gana paprastos – mes esame, jei taip galima iš-
sireikšti, ,,ben-
druomeniniai gy-
vūnai”. Žmogus
tampa žmogumi
tik augdamas
žmonių apsupty-
je: šeima, kaimas,
miestas, regionas,
valstybė...

Nieko keisto,
kad mūsų ben-
dravimo poreikis
paaštrėja. Apri-
bojus fizinį be-
tarpišką bendra-
vimą labai suak-
tyvėjo virtualusis
b e n d r av i m a s .
Ačiū Dievui, kad mes jį turime! Kiek jis padeda mums
šiais karantino laikais, neleisdamas per daug įsi-
siūbuoti emocijoms, baimėms, suteikiant priimtinus
visiems įtampos sumažinimo kelius. Tos priemonės
pačios savaime yra neutralios, todėl jos gali būti pa-
naudotos ir keliant įtampas. Viskas priklauso nuo jas
naudojančių žmonių tikslų.

Ir ko tik mes nesusigalvojame. Aš, pavyzdžiui,
priklausau kelioms naujoms Veidaknygės (Face-
book) grupėms: dviejose lietuvaičiai iš viso pasaulio
dalijasi savo gaminamų maistų receptais, vienoje gro-
žimės savo ir kitų matomais per langą vaizdais. O ir
savo paties puslapiuose labai suaktyvinau veiklą: pa-
rapijos (Ziono lietuvių evangelikų liuteronų parapijos
– Red.) puslapyje transliuoju pamaldas, kurias stebi
lietuviai (ir ne tik lietuviai), išsibarstę po visą pla-
tųjį pasaulį (JAV, Kanada, Australija, Norvegija,
Vokietija, Argentina, Latvija ir Lietuva); savo as-
meniniame puslapyje dažniausiai rodau savo gaminto
maisto nuotraukas ir pateikiu receptus, arba pasi-
vaikščiojimų apie namus matytus įdomesnius vaiz-
dus; savo kūrybos puslapyje jau nebeapsiriboju pa-
prastu eilėraščių tekstų pateikimu, bet juos įgarsi-
nu su vaizdu. O mano prieš 17 metų įkurto lietuviš-
ko vaikų darželio puslapyje stengiuosi pateikti vai-
kams skirtų užduočių, paskaityti jiems skirtų eilė-

raščių. Kelios mamos ir mokytojos yra įsijungusios
į šį darbelį, nors darželis dabar laikinai uždarytas.

Tarp JAV lietuvių,  tiek draugų rateliuose, tiek
bendruomenėse gyvenimas virte verda. Ir tai vyks-
ta dėka šiuolaikinių technologijų. Nors mano vaikai
jau užaugo, bet mokyklinio amžiaus vaikai tęsia
mokslus nuotoliniu būdu tiek  amerikietiškose,
tiek ir lituanistinėse mokyklose. Neseniai šventėme
mūsų šeimos draugės gimtadienį – ,,sugužėjo” visas
ratas draugų, tiek iš Čikagos apylinkių, tiek ir iš Lie-
tuvos. Ačiū naujosioms komunikavimo technologi-
joms. Ir balius smagus, ir draugų ratas daug dides-
nis, ir beveik nieko nekainavo.

Čikagoje naujoji imigracinė kūrėjų karta jau
penkti metai iš eilės balandžio mėnesį kviečia į JAV
gyvenančių poetų pavasarinį susibūrimą. Šiais me-
tais jis buvo numatytas balandžio 18 dieną, šešta-
dienį. Turėjo atvykti poetai ne tik iš Čikagos apy-
linkų, bet ir Californijos, Colorado, Connecticut,
Georgia, Maine valstijų, iš Floridos, New Yorko, Ma-
rylando, Indianos (gal visų net neišvardinau). Ta pro-
ga renginio organizatorė Sandra Avižienytė paren-
gė dalyvaujančių poezijos rinktinę „Vėtrungės”,
kurią išleidome Lietuvoje ir parsisiųsdinome į Či-
kagą. Dėl karantino apribojimų atrodė, kad renginys,
geriausiu atveju, turės būti nukeltas. Tačiau ...jis įvy-

ko! Jame dalyvavo mažesnis būrys žmonių
nei būtume sulaukę salėje. Bet dauguma poe-
tų prisijungė paskaityti savo eilėraščių ir iš-
klausyti kitų skaitomų eilių. Iš Amerikos ir
net Lietuvos (kurioje tuo metu buvo pats vi-
durnaktis). Renginys tęsėsi daugiau kaip tris
valandas. Žmonės prisiminė jau Anapilin iš-
ėjusius kolegas (Eglę Juodvalkę, Joną Bo-
gutą), skaitė eilėraščius, dainavo dainas,
juokėsi, jaudinosi kaip tie, kurie turi scenos
baimę, džiaugėsi ir ... šventė kūrybinę ben-
drystę. Renginys užsitęsė daug ilgiau, nei
buvo numatyta. Jo labai mums visiems rei-
kėjo.

Apmąstant ir įvertinant šias karantino
dienas turiu pripažinti, kad jis pakeitė mūsų
gyvenimus. Nežinia, ar ilgam. Dar nėra vi-
sai aišku, kokias pamokas mes išmoksime.

Tačiau jau dabar aišku, kad karantinas, nors ir ati-
tolindamas mus fiziškai vienas nuo kito, ar apribo-

damas mūsų judėjimo laisvę, išryškina, kas mums
yra svarbu ir kas mus suartina. Kas mums visiems
yra bendra. 

Mus suartina tai, kas gražu. Ir tuo grožiu mes no-
rime dalintis su kitais. Mums neužtenka užsidarius
savyje tuo grožiu pasidžiaugti. Mus suartina stalo
bendrystė. Ir tai nėra vien tik paprastas maisto, ku-
ris mums duoda energijos, gaminimas. Visas pro-
cesas gali būti labai kūrybingas, ritualizuotas, kurį
gamintojas atlieka mąstydamas apie savo mylimus
ir brangius žmones. Tai nėra vien tik maistas. Kaž-
kuria prasme, tai sakramentinis įvykis, kuriame mes
su kitais dalijamės savimi...

Ir pabaigai – poezijos renginys. Kaip žinome, žiū-
rint iš profesionalumo taško, jame skambėjo labai
skirtinga poezija. Mūsų pagrindinis tikslas nėra iš-
rūšiuoti, kas yra geresnis ar blogesnis eiliakalys. Ne
tai buvo svarbiausia. Svarbiausia buvo, kad mes ku-
riame, kad mes susiburiame, kad mes norime išgirsti
vienas kitą, norime būti išgirsti. Mes norime kurti
ir ta kūryba dalintis bei ją priimti. Mes norime būti
bendrystėje. Joje mes ir esame.

Kviečia kartu švęsti ,,Laudato Si” savaitę
Prieš penkerius metus popiežius Pranciškus paskelbė encikliką apie mūsų bendruosius na-

mus „Laudato Si”. Šia proga gegužės 16–24 dienomis Šventasis Tėvas kviečia švęsti „Laudato
Si” savaitę: „Visiems kartoju prašymą reaguoti į pasaulinę ekologinę krizę. Žemės šauksmas ir
vargstančių maldavimai turi būti išgirsti. Rūpinkimės kūrinija – Dievo kūrėjo mums suteikta do-
vana”. 

Visą enciklikos tekstą lietuviškai rasite: eis.katalikai.lt 
Komentuodamas 2015 m. pasirodžiusią pranciškoniškos dvasios encikliką (pavadini-

mas ,,Laudato Si” – iš Pranciškaus Asyžiečio giesmės) vyskupas Kęstutis Kėvalas sakė, kad mes,
krikščionys, negalime nekreipti dėmesio į joje išdėstytą mokymą: „Nebegaliu sakyti, kad tegul
ekologija užsiima gamtą mylintys ‘žalieji’, o man tai nerūpi, nes tai ne mano domėjimosi sritis.
Kadangi šia enciklika popiežius ekologijos temą oficialiai įtraukė į Bažnyčios socialinio moky-
mo Tradiciją, ji kviečia kiekvieną ne tik atkreipti dėmesį, bet ir įsipareigoti. Būti krikščioniu, reiš-
kia ne tik kurti darnų santykį su Dievu ar kitu asmeniu, bet ir su gamta, kurioje Dievas yra pali-
kęs savo ženklus.” 

Bernardinai.lt



grupė, ypač kairieji. Prieš 2008 m. rinkimus šia
jėga norėjo pasinaudoti socialdemokratų vyriausy-
bė ir paskutiniais savo valdymo mėnesiais du kartus
kėlė pensijas. Keisčiausia yra tai, kad rinkimų jie ne-
laimėjo. O atėję į valdžią konservatoriai – Tėvynės
sąjunga-Lietuvos krikščionys demokratai – turėjo ma-
žinti ne tik pensijas, bet ir valdininkų atlyginimus,
nes greitai šalis įkrito į pasaulinės ekonomikos ir fi-
nansų krizės duobę. Iki šiol Kubilius ir konservato-
riai iš tam tikro sluoksnio piliečių dėl sumažintų pen-
sijų ir „suveržtų diržų” susilaukia griausmingų
prakeiksmo žodžių. 

Taigi vadinamoji „valstiečių” vyriausybė nuta-
rė socialdemokratų istorinius žygius pakartoti ir taip
pelnyti valdžią antrai kadencijai. Lauksime rezultatų,
o tuo tarpu ekonomistai kritikuoja sprendimus dar
ir dėl to, kad pinigai turėtų būti metami ekonomikai,
verslui gaivinti. Apžvalgininkas Andrius Bagdo-
nas rašo, kad „dabartinė Vyriausybė savo veiksmais
įsirašys į Lietuvos istoriją kaip praskolinusi šalį ir
palikusi neefektyviai panaudotų lėšų grąžinimą at-
eities kartoms. Sutinku, kad vyresnio amžiaus žmo-
nės yra itin pažeidžiami karantino, tačiau jų pajamos
iš esmės nepakito. Pakito šimtų tūkstančių žmonių,
kurie dėl COVID-19 neteko darbo arba yra prastovose.
Taip pat ir daugybės smulkiojo ir vidutinio verslo at-
stovų, kurie kuria darbo vietas bei suneša mokesčius
į valstybės biudžetą, iš kurio, beje, ir išmokamos pen-
sijos”, – rašo jis.

Ekonomistų vertinimas

Kai kurie ekonomistai 200 eurų išmoką pensi-
ninkams vadina politine korupcija ir žmonių pa-
pirkinėjimu. Jie įspėja, kad „Sodros” pajamos mažėja,
o sukaupto rezervo prireiks tiesiogiai nukentėju-
siems nuo karantino pasekmių – praradusiems dar-
bus. Vilniaus universiteto prof. Teodoras Medaiskis
200 eurų pašalpos pensininkams skyrimą vadina blo-
gu sprendimu: „Tokia suma, išmesta į išlaidas, labai
smarkiai infliacijos nepadidins, bet savo trigrašį pri-
dės – pensininkai, gavę tas sumas, išleis jas dides-
nėmis kainomis, tad tai bus apgavystė”. Jam prita-
ria ir ekonomistė Indrė Genytė-Pikčienė ir ragina po-
litikus dėmesį koncentruoti į tuos gyventojus ir
verslus, kurie labiausiai nukentėjo nuo priimtų
sprendimų dėl ekonominės izoliacijos ir karantino,
bei stengtis išsaugoti darbo vietas. Vienkartinė iš-
moka pensininkams neišspręs jokios problemos, su
kuriomis šiuo metu susiduria valstybė, o dažnesnis
tokių išmokų skyrimas taps našta valstybės finan-
sams ir gerokai padidins valdžios įsipareigojimus.
„Valdžios finansai riboti, ir tokiomis aplinkybėmis
reikėtų tuos pinigus stengtis naudoti taikliau. Ne-
trukus susidursime su nedarbo iššūkiu – jau dabar

matyti, kad nedarbo problema aštrėja
ir potencialių rizikų ‘Sodros’ išmo-
koms didėti yra nemažai. Tad reikėtų
tuos rezervus atitinkamai ir skirstyti,
nukreipti juos galimoms rizikoms, o ne
išdalinti pensininkams, kuriems pen-
sijos šiemet jau buvo padidintos”, –
sako ekonomistė, primindama, kad
skola valstybei didinama populisti-
niais sprendimais, tuo labiau kad at-

eityje įplaukos į socialinį biudžetą mažės dėl stojančių
verslų ir atsiras daugiau tokių, kuriems reikės mo-
kėti socialinio draudimo išmokas. Ir iš tiesų netru-
kus pasirodė informacija, kad karantinas „Sodrai”
per dieną kainuoja 2 milijonus eurų ir pajamos su-
menko dramatiškai.

„Swedbank” vyriausiasis ekonomistas Nerijus
Mačiulis sako, kad išmoka nėra tiesiogiai susijusi su
koronaviruso pasekmių švelninimu ir nesprendžia
esminių problemų. Anot jo, valstybė turėtų labiau
koncentruotis į augantį bedarbių skaičių: „Jau yra
30 tūkst. naujų bedarbių, be to, yra 150 tūkst. be-
darbių, kurie ir iki krizės neturėjo darbo. Reikia tu-
rėti omeny, kad bedarbių skaičiaus augimas nesu-
stos”.

JAV organizacijos „Foundation for Economic
Education” vadovas Žilvinas Šilėnas sako, kad pen-
sininkams dalijami pinigai yra kyšis – 10 eurų už bal-
są rinkimuose mokantiems gresia 3 m. kalėjimo, o už
200 eurų valdantieji nori nusipirkti 4 metus Seime.

Valdžios atstovas, socialinės apsaugos ir darbo
ministras Linas Kukuraitis aiškina, kad 200 eurų iš-
moka mažins skurdą ir skatins vartojimą, ir tuo sie-
kiama spręsti ilgalaikio skurdo problematiką, bet
oponuojantys atkerta, kad pensininkai tuos 200 eurų
dės „į kojinę”, bijodami antrosios pan demijos ban-
gos, ir jokio vartojimo skatinimo efekto nebus.

Grėsmės iš už sienos

Ekonominiai sunkumai, laukiantys šios ka-
dencijos valdžios, dar neatspindi visų būsimų prob-
lemų. Už sienos – Baltarusijoje tebesiautėja neval-
doma koronaviruso pandemija, nes šios valstybės pre-
zidentas nepripažįsta pandemijos grėsmės ir gegu-
žės 9 d. rengė pergalės dienos paradą, kuriame da-
lyvavo tūkstančiai žmonių. Taigi per sieną į Lietuvą
dar gali plūstelėti antroji pandemijos banga. Be to,
šiomis dienomis į Astravą, kuris yra prie pat Lietu-
vos sienos Baltarusijoje, kur Rusija stato atominę
elektrinę, bus atvežtas atominis kuras. Tai reiškia,
kad atominė elektrinė greitai pradės veikti. Lietuva
teigia, kad atominė elektrinė yra nesaugi ir ruošia-
si galimoms avarijoms, nes jau statybos metu jų čia
vyko keletas. Šiomis dienomis Lietuvą kaip tik pa-
siekė gruodžio mėn. užsakyta 4 mln. jodo tablečių
siunta. Ekstremalių sveikatai situacijų centras prieš
paleidžiant baltarusišką atominę elektrinę 30 kilo-
metrų spinduliu nuo Astravo gyvenantiems Lietuvos
piliečiams dalins tabletes nemokamai, kad įvykus ra-
diacijos nuotėkiui žmonės būtų pasiruošę apsisau-
goti.  

Reikia manyti, kad iki rinkimų šį rudenį Lie-
tuvoje dar daug visokio vandens nutekės ir val-
džiai dar teks spręsti ne vieną problemą.

Taip�žiniasklaida� rašė�apie� italiją� ir�mi-
nistro�pirmininko�Giuseppe�Conte�padėtį
–�atrodė,�kad�iki�šiol,�kol�vyko�kova�su�pa-
ndemija,� jis�veikė�neprie�kaištingai,�nes
opozicija�tylėjo�ir�su�koronavirusu�jam�lei-
do�kovoti�netrukdomai.�Opozicija��kriti-
ką��slopino,�vengė�ata�kų�ir�kalbėjo�apie
vienybę.�Bet�dabar,�kai�virusui�slopstant
dėmesys�nuo�sveikatos�apsaugos�krizės�ima
persikelti�į�ekonomikos�krizę,�paliaubos�užsimiršo.�Pa-
ndemija�,,rauna�stogą”�ir�Rusijos�prezidentui�Vladi-
mirui�Putinui.�Rusijoje�pandemija�dar�nerodo�išsekimo
požymių,�o�Prezidento�reitingas� jau�nukrito� iki�re-
kordinių�žemumų,�mat�šalies�vadovas�pavojaus�svei-
katai�ilgai�nesureikšmino�ir�leido�virusui�įsisiautėti.

Medaus mėnesio pabaigos situacija, atrodo,
klostosi ir Lietuvoje. Pan demijos metu ir
premjerui Sauliui Skverneliui, ir kovai su ko-

ronavirusu vadovavusiam sveikatos ministrui Au-
relijui Verygai visi keliai buvo tiesūs, nes opozicija
tylėjo, nesikišo ir didelių priekaištų nereiškė. Pirmas
didesnis triukšmas kilo praėjusią savaitę, kai Vy-
riausybė pasiūlė pensininkams ir netekusiems dar-
bo išmokėti po vienkartinę 200 eurų pašalpą, o tai
reiškia beveik 1 milijardo eurų išlaidas. Kritika nu-
griaudėjo visuotinė, ekspertai ir politikai įžiūrėjo
tame norą prieš Seimo rinkimus, kurie turi vykti šį
rudenį, papirkti pensininkus, kurie nėra nukentėję
nuo krizės. Atvirkščiai – jų pajamos koronaviruso pa-
ndemijos metu buvo stabiliausios iš visų visuome-
nės grupių. Tiesa, pensija, lyginant su Europos vi-
durkiu, yra mažoka, bet ji buvo mokama be sutri-
kimų, o pandemijos sukelta ekonominė krizė – ne lai-
kas ją didinti. Labiausiai nukentėjo darbo neteku-
sieji, šeimos su vaikais ir verslas, ypač smulkusis.
Tiesa, opozicija Seime neišdrįso balsuoti prieš 200
eurų išmoką (kaip čia pasirodysi nemylintis pensi-
ninkų!), taigi Vyriausybės pasiūlymas buvo priim-
tas beveik vienbalsiai, tik vienas socialdemokratas
Algimantas Salamakinas balsavo prieš, teigdamas,
kad jis, irgi pensininkas, atsisako 200 eurų vien-
kartinio priedo, nes jam nereikia valstybės paramos.
Taip jis atkreipė dėmesį į faktą, kad pašalpą gaus ir
tie, kurie gauna didžiules pensijas, o bedarbiui, ku-
ris turi išlaikyti didelę šeimą, tie 200 eurų problemų
neišspręs.

Opozicija rado būdą pareikšti nuomonę

Bet užtat opozicijai atstovaujantys Europos
Parlamento nariai – buvęs premjeras Andrius Ku-
bilius, kuriam teko pareiga atlaikyti 2008 m. eko-
nomikos ir finansų krizę, kartu su Rasa Juknevičiene
ir Liudu Mažyliu paskelbė pareiškimą, raginantį Pre-
zidentą stabdyti šį „biudžetinį banditizmą”. Euro-
parlamentarai sako, kad šis valdančiųjų Seime
sprendimas – išdalinti „milijardą milijonui” – pri-
imtas nekeičiant šalies biudžeto ir sulaužant visas
svarbiausias biudžetines taisykles, todėl vadintinas
„biudžetiniu banditizmu”.

Pasirodo, „šio milijardo dalybos nėra niekaip at-
spindėtos šalies biudžete, kuris pagal Konstituciją
yra esminis ir vienintelis šalies dokumentas, ku-
riame turi atsispindėti visos valstybės išlaidos ir pa-
jamos ar skolos, iš kurių tokios išlaidos turi būti fi-
nansuojamos”, – rašoma A. Kubiliaus, R. Juknevi-
čienės ir L. Mažylio biuro pranešime spaudai. – Kons-
titucija labai aiškiai sako, kad „neužtenka vien tik
kokiame nors atskirame įstatyme ar Vyriausybės nu-
tarime įrašyti kokias nors naujas išlaidas. Jos taip
pat turi būti įrašytos ir į valstybės biudžeto įstaty-
mą, nes tik šiame įstatyme pasimato visos atskirų sri-
čių išlaidos ir pajamos ir tik taip galima pamatyti
visą valstybės finansų vaizdą”.

Pasak pareiškimo autorių, nors Seimo opozici-
ja ir reikalavo, bet valdantieji nekreipė dėmesio net
į paties Seimo teisės departamento išvadą, kurioje
parašyta, kad įstatymo projekto nuostatoms įgy-
vendinti reikės papildomų valstybės biudžeto asig-
navimų. 

Tą išmoką žmonės gaus prieš pat rinkimus
rugpjūčio pabaigoje, nes esą dabar to padaryti vals-
tybė nespėtų. Dar gražiau – valdančiosios daugumos
lyderis Ramūnas Karbauskis pareiškė, kad tokia iš-
moka nebus vienkartinė. Greičiausiai pensininkai
priedų gaus ir dar ne vieną kartą. Pasirodo, pensi-
ninkai per rinkimus senstančioje Lietuvoje yra di-
delė jėga, dėl kurios dėmesio kovoja ne viena politinė

Medaus mėnuo
baigėsi
AuDRONė�V.�ŠKiuDAiTė
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Nuo�gegužės�13�dienos,�gavusi�Lietuvos�Vyriausy-
bės�leidimą,�reguliarius�skrydžius�Frankfurto�prie
Maino� (Vokietija)� kryptimi� iš� Vilniaus� atnaujina
„Lufthansa”�oro�bendrovė.�Bendrovė�dėl�skrydžių
atnaujinimo�leidimo�Vyriausybės�nustatyta�tvarka
kreipėsi�dar�balandžio�7�dieną.

Užsienio reikalų ministerija (URM) yra gavusi
prašymų atnaujinti reguliarius skrydžius ir
kitomis kryptimis. Teikdama siūlymus Lie-

tuvos Vyriausybei dėl galimybių atnaujinti skry-
džius kitomis kryptimis, ministerija bendradar-
biauja su atsakingomis Lietuvos institucijomis ir
vertina tokias galimybes atsižvelgdama į epide-
miologinę situaciją ir Pasaulio sveikatos organi-
zacijos (PSO) rekomendacijas. Šiuo metu kitoms
skrydžių kryptims leidimai nėra suteikti.

Ketinantiems keliauti rekomenduojame atsa-
kingai įvertinti bilietų įsigijimo galimybes į skry-
džius, kuriems leidimai dar nesuteikti. Taip pat re-

komenduojame iš anksto išsiaiškinti, kokius rei-
kalavimus ir apribojimus taiko šalys, į kurias ke-
tinama vykti.

Atkreipiame dėmesį, kad URM, atsižvelgdama
į PSO paskelbtą koronaviruso pandemiją, į ženklų
užsikrėtusiųjų skaičių užsienio valstybėse bei
valstybių taikomus judėjimo ir sienų kirtimo su-
varžymus viruso plitimo suvaldymui, taip pat į Lie-
tuvos Respublikos teritorijoje paskelbtą karantiną,
vis dar rekomenduoja atidėti keliones ir karanti-
no laikotarpiu nevykti į užsienio valstybes.

URM inf.

URM ragina atsakingai planuoti keliones
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TELKINIAI

LAIMA APANAVIČIENĖ

Balandžio�17�d.�vykusio�JAV�Lietuvių�Bendruomenės
Švietimo�tarybos�(JAV�LB�ŠT)�posėdžio�metu�buvo
svarstomas� klausimas� dėl� 2019� metų� „Gintarinio
obuoliuko”�apdovanojimo�ir�premijos�skyrimo�JAV�li-
tuanistinės�mokyklos�mokytojui.�JAV�LB�ŠT�apdova-
nojimas�skiriamas�nuo�2001�metų.�Premijos�(1,000
dol.)�mecenatas�–�Lietuvių�Fondas.��

Taryba�nusprendė�2019�metų�„Gintarinio�obuo-
liuko”�apdovanojimą�ir�premiją�skirti�2�mokytojoms:
Loretai�Lagunavičienei�ir�Vitalijai�Virbukienei.��Gegužės
12�d.�laidoje�skelbėme�pokalbį�su�mokytoja�L.�Lagu-
navičiene.�Šiandien��skaitytojams�siūlome�pašneke-
sį�su�Šv.�Kazimiero�lituanistinės�mokyklos�(Los�Angeles,
CA)�mokytoja Vitalija Virbukiene.

Su kokiomis nuotaikomis sutikote apdovanojimą?
Nuotaikos buvo puikios, jaudinančios, įparei-

gojančios. Tiesą pasakius, tai buvo mano trečias ban-
dymas sudalyvauti projekte. Ilgai galvojau, ar da-
lyvauti, nes žinau, kiek daug puikių,
pasišventusių savo darbui dirba JAV li-
tuanistinėse mokyklose. Tačiau vardan
savo šaunių mokinių nutariau dar
kartą dalyvauti konkurse. Trečias kar-
tas buvo sėkmingas.  

Jau 15 metų dirbate Šv. Kazimiero li-
tuanistinėje mokykloje. Kas paskatino Jus
ateiti dirbti į lituanistinę mokyklą?

Taip, šie mokslo metai yra pen-
kiolikti metai Šv. Kazimiero lituanis-
tinėje mokykloje. Tik atvykus, pir-
mieji porą metų buvo labai sunkūs, kol
įsikūrėme. O kai pradėjau mokytis,
ėmiau ieškoti sau veiklos, kuri man
buvo ir yra labai miela širdžiai. Vasa-
rą paskambinau mokyklos direktorei
Marytei Sandanavičiūtei-Newsom ir
paklausiau, ar nesutiktų leisti man pa-
 bandyti padirbėti jos vadovaujamoje li-
tuanistinėje mokykloje.

2005 m. pirmą mokslo metų dieną
po pokalbio su direktore, mokytoja Dalilė Polikai-
tienė atidavė tos dienos 5 klasės pamokų planus ir
vaizdines priemones dėžutėje. Taip ir išėjau „pa-
bandyti”. Pabandžiau ir… pasilikau penkiolikai
metų. Visada liksiu dėkinga buvusiai ilgametei mo-
kyklos mokytojai Dalilei už pasitikėjimą.

Kada atradote mokytojo pašaukimą, koks buvo ke-
lias? 

Visada labai daug skaičiau ir galvojau, kad bū-
siu bibliotekininkė arba lietuvių kalbos mokytoja.
Bet tapau pradinių klasių mokytoja ir niekada to ne-
sigailėjau. Baigusi mokyklą įstojau į Šiaulių peda-
goginį institutą (dabar – Šiaulių universitetas) ir pra-
dėjau dirbti savo mokykloje, nes pakvietė tuometi-
nė direktorė Aldona Gužaitytė. Čia dirbau bibliote-
koje, prailgintos dienos grupės mokytoja, pradinių
klasių mokytoja. 1981 m. baigiau Šiaulių pedagogi-
nį institutą. 

1985 m. Šiaulių miesto mokyklos-internato di-
rektorius pakvietė dirbti direktoriaus pavaduotoja
užklasinei veiklai. Po ketverių metų perėjau dirbti
į Šiaulių 5-tą vidurinę mokyklą (dabar Didždvario
gimnazija) pradinių klasių mokytoja. Čia mokyto-
javau 13 metų. 2002 m. su Didždvario gimnazijos ko-
legomis įkūrėme VšĮ „Šėltinis” (privačią mokyklą).
Išėjau vadovauti mokyklai ir dirbti su priešmo-
kykline ugdymo grupe. 

Daugelį metų buvau Didždvario gimnazijos pra-
dinių klasių mokytojų metodinio ratelio pirminin-
kė. Devynerius metus vadovavau Šiaulių miesto pra-
dinių klasių mokytojų metodiniam rateliui. 

1996–1998 m. vėl grįžau į Alma mater – Šiaulių
universitetą, kur įgijau socialinių mokslų (eduko-
logijos) magistro laipsnį. Turėjau pradinių klasių mo-
kytojos metodininkės kvalifikacinę kategoriją.

Kokie asmenys ar aplinkybės buvo svarbūs, for-
muojantis Jūsų asmenybei ir pasaulėžiūrai?

Pradėjau dirbti savo mokykloje tik ją baigus,
mano mokytojai tapo mano kolegomis, jausmas
buvo įdomus. Visada vertinau jų patirtį, patarimus
ir dėmesį, o svarbiausia, kad patikėjo manimi, leido
augti, tobulėti kaip mokytojai. 

Kas ta lituanistinė mokykla išeivijoje?
Tai kaip maža lietuvybės salelė, kurioje vyksta

daug dalykų, kad išlaikytume tai, dėl ko tiek daug
buvo kovota. Čia susipina kalba, daina, šokis, pa-
pročiai, tradicijos, kultūra.

Kas svarbiausia dirbant su lituanistinių mokyklų vai-
kais, mokant juos jau antrąja jiems tapusios jų tėvelių gim-
tosios kalbos?

Jeigu užduotumėte
šitą klausimą mano mo-
kiniams, jie labai greitai
jums atsakytų – mokyto-
jos Vitalijos pagrindinė
taisyklė – „Kalbėkime lie-
tuviškai”.

Nebijoti leisti moki-
niams klysti, visada pa-
girti, paklausti, patarti.
Taip pat labai svarbu su-
dominti mokinius ne tik
Lietuvos praeitimi, bet ir
dabartimi bei ateitimi,
pasitelkiant skirtingus
metodus ir būdus.

Ar lengva mokyti įvairių
sugebėjimų turinčius vai-
kus?

Jeigu pasakyčiau,
kad yra man lengva mo-
kyti įvairių sugebėjimų
turinčius mokinius, tai

Mokytojo darbas – tai pašaukimas, kūryba, mokymasis
būtų netiesa. Todėl šeštadienis mokykloje kaip ma-
žas iššūkis man, mokytojai, kaip palengvinti moky-
mą ir kaip sudominti paauglį lietuvių kalba. Ką da-
ryti, kad  jis drįstų kalbėti, nesivaržytų draugų,
kaip įtraukti į pokalbį ar diskusiją, Taip pat labai
svarbu – pagarbus mokytojo elgesys su mokiniu.

Kas Jums, mokytojai, padeda eiti koja kojon su nau-
jais gyvenimo poreikiais? Juk nėra paprasta susigaudyti su-
dėtingoje šių dienų tikrovėje, kai viskas taip greitai ir ra-
dikaliai keičiasi.

Kai atvykau iš Lietuvos, turėjau sukaupusi tik-
rai nemažą patirties ir naujovių bagažą. Jau tuome-
tinėje nepriklausomoje Lietuvoje daug kas keitėsi
švietimo sistemoje, buvo daug nau jovių ir turėjau pui-
kią galimybę rinktis, kaip noriu dirbti. Bet laikas ne-
stovi vietoje. Todėl daug skaitau, domiuosi, kas
vyksta švietimo sistemoje, nenutraukiau ryšio su Lie-
tuva. Grįždama iš Lietuvos vežuosi daug metodinės
medžiagos ir literatūros.

Paskutinį kartą svečiuodamasi Lietuvoje, apsi-
lankiau privačioje „Gojaus” mokykloje Vilniuje,
ryto asamblėjoje ir mokytojų pamokose. 

Visada turiu idėjų. Vienas pritai-
kau, kitas palieku ateičiai, nes pamoka
nėra vien skaitymas, rašymas iš vado-
vėlio, ar rašinių rašymas.

Ar yra šiuo metu tai, kas Jums labiau-
siai neduoda ramybės?

Neramu, kad mokinių lietuvių kal-
bos lygis prastėja, palyginus, kaip buvo
prieš penkiolika metų.

Kaip manote, norint tapti geru moky-
toju, reikalingas pašaukimas ar pedagoginės
žinios?

Manau, kad norint tapti geru mo-
kytoju, ypač reikalingas pašaukimas
(mylėti vaikus, jausti santykį, visą
procesą).

Ar jaučiate savo mokinių tėvų palai-
kymą?

Visada laikausi nuostatos, kad
sėkminga mokykla, kai yra trys vie-

name – mokinys, tėvai, mokytojas. Todėl jokių prob-
lemų su tėvais neturiu. Jie manimi pasitiki ir palaiko,
kreipiuosi su pastabomis tik tuomet, kai matau,
kad mokiniui reikalinga papildoma pagalba. Kviečiu
aktyviai dalyvauti renginiuose, mūsų pamokose. 

Esate įsitraukusi į mokytojams skirtus kvalifikacijos to-
bulinimo renginius, dalyvavote ruošiant mokytojų konfe-
rencijas. Kokia Jūsų nuomonė apie šių konferencijų svar-
bą? 

Tai vienas iš būdų ir galimybių padėti mokyto-
jui tobulėti, pasidalinti sukaupta gerąja patirtimi, ir
pasiguosti problemomis, su kuriomis susiduria li-
tuanistinių mokyklų mokytojai.

Nukelta į 11 psl.

Šv. Kazimiero m-klos direktorė Marytė Sandanavičiūtė-Newsom (stovi pirma iš k.) ir mo-
kytoja Vitalija Virbukienė (stovi pirma iš d.) su 2019–2020 m. m. 11–12 klasių mokinėmis. 

Laimos��Gajauskienės�nuotr.

2019 m. „Gintarinio obuoliuko” laimėtoja Vitalija Virbukienė. 
Dovilės�Bu�nuotr.

Mokytoja Vitalija Virbukienė (pirma iš d.) pamokos metu.           Gidos�Urbonienės�nuotr.
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SKAUT YBĖS  KELIAS

VYR. SK. VSL. MARYTĖ 
KRIAUČIŪNIENĖ

Tik�dėl�to,�kad�dabar�reikia�visą�laiką�būti
namuose,�nereiškia,�kad�negali�stovyk-
lauti!�Balandžio�24–26�d.�savaitgalį�16�se-
sių�skaučių�iš�BSA�„Troop�1991”�(Lemont,
iL)� dalyvavo� pirmoje� nuotolinėje� sa-
vaitgalinėje�stovykloje.�Tai:�Ga�bia�Au-
diejaitytė,�Adriana�Butkevičiūtė,�Jūratė
Davies,�Stefa�Deuschle,�Sigutė�Garbon-
kutė,�Veronika�Gecevičiūtė,�Kotryna�Gu-
čiūtė,�Amelia�Hoch,�Ona�Kriaučiūnaitė,
Magda�MacLeod,�Emilija�Matukaitė,�Vija
Maurukaitė,�Monika�Papartytė,�Sonya
Puidokaitė,�Julytė�Sherpitytė�ir�Kristina
Sherpitytė.�Sesės�stovyklavo�namuose,
ruošė�maistą�savo�šeimoms�ir�dalyvavo
„Zoom”�sueigoje.

Tėvams leidus kiekviena arba pa-
sistatė palapinę kieme, arba pa-
sitiesė miegmaišį namų svetai-

nėje. Pusė sesių gavo tėvų leidimus sto-
vyklauti lauke, kitos – viduje.

„Troop 1991” Scoutmaster ir skau-
čių vadovė vyr. sk. Marytė Kriaučiū-
nienė yra ryšininkė tarp „Aušros Var-
tų/Kernavės” tunto ir BSA mergaičių
programos. Ši mergaičių BSA progra-
ma yra savanoriškas priedas prie lie-
tuviško skautavimo ir Lietuvių skautų
sąjungos programos. Visos mergaitės
šioje BSA draugovėje (Troop 1991) yra
„Aušros Vartų/Kernavės” tunto pilna-
teisės skautės, arba prityrusios skautės
,,Živilės” draugovėje (draugininkė ps.

URTĖ PETRULYTĖ

Koronaviruso�pandemijos�akivaizdoje�Lietuvos�skau-
tai�susivienijo�teikiant�reikalingiausią�pagalbą�Lietu-
vos� gyventojams.� Skautų� savanoriai� ne� tik� budi
skambučių�centruose,�bet�ir� įrengia�bei�prižiūri�ka-
rantinavimosi�patalpas,�atsiliepia�į�savivaldybių�bei�gy-
ventojų�pagalbos�prašymus.��

Esant kitoms aplinkybėms, Lietuvos skautų
vadovai šiuo metu intensyviai ruoštųsi vasa-
ros stovyklų sezonui bei vestų edukacines

sueigas vaikams. Visgi, Lietuvoje paskelbus ekstre-
malią padėtį, skautų organizacijos labai greitai per-
siorientavo, tradicines veiklas iškeisdamos į visapusę
pagalbą kovoje su koronavirusu.  

Savanorišką pagalbą Vilniuje teikia šimtas skau-
tų, dar daugiau nei šimtas – kituose Lietuvos mies-
tuose. Skautai prisijungė prie iniciatyvos „Stiprūs
kartu”, koordinuoja dalį savanorių srautų, padeda iš-
nešioti maistą ir medikamentus senjorams, budi vie-
šojo transporto stotelėse, operatyviai reaguoja į sa-
vivaldybių pagalbos prašymus.

Skautų iniciatyva pradėta akcija „Antivirusas”,
kurios metu gyvenamųjų namų laiptinėse  skautai iš-
kabina informacinius pranešimus apie koronaviru-
so pavojų ir apsisaugojimo nuo jo būdus, palikdami
ir savo kontaktinę informaciją.

Pasak Lietuvos skautijos vyr. skautininkės Ievos

Brogienės, pasikeitusi situacija paveikė ir skautiš-
kų organizacijų ritmą.  „Pavasaris mums – sugrįži-
mo į gamtą ir aktyvaus skautavimo metas. Visgi da-
bar gamta pasidžiaugiame nebent pavieniui ir esa-
me visa galva pasinėrę į kovą su pandemija. Skau-
tai nebijo būti tikrais piliečiais, išmoksta būti at-
sakingais, sprendžia problemas neatidėliojant, geba
dirbti komandoje, mokosi iš pavyzdžių ir klaidų, o
dabartinė pandemijos situacija yra pats geriausias
laikas pritaikyti žinias”, – teigia I. Brogienė.

Vyr. skautininkė pastebi, kad gebėjimas greitai
orientuotis netikėtose situacijose ir prisitaikyti prie
besikeičiančios aplinkos yra viena iš pagrindinių sa-
vybių, ugdomų skautiškoje veikloje. „Ar pasiga-
minti maisto ant laužo miške, ar budėti savanorių
‘karštojoje linijoje’, – skautas privalo būti pasiruošęs
savo įgūdžius panaudoti ten, kur jie labiausiai gali

būti naudingi. Be galo didžiuojuosi skautų vadovais,
kurie ne tik savanoriauja teikdami būtinąją pagalbą,
bet ir randa laiko ir toliau nuotoliniu būdu dirbti su
vaikais. Tai tik parodo, kad bet kokioje situacijoje mes
galime rasti tinkamą išeitį”, – sako I. Brogienė.

Lietuvos skautija vienija per 3000 narių visoje
Lietuvoje. Su šūkiu „Dievui, Tėvynei, Artimui!”
skautija ugdo kūrybingą ir savimi pasitikintį žmo-
gų, kuriam svarbi jo šalis ir jį supanti aplinka. Skau-
tavimas – ne tik vasaros stovyklos ar laisvalaikio už-
siėmimas – tai proga prisijungti prie milijonus
žmo nių visame pasaulyje vienijančio jaunimo ju-
dėjimo, patirti begalę nepamirštamų nuotykių ir pri-
sidėti kuriant geresnį pasaulį! 

Urtė Petrulytė – Lietuvos skautijos komunikacijos koor-
dinatorė. 

Visvaldas,�Laura�ir�Adelė�Varžinskai�koordinuoja�skautų�veik-
lą.� Denis�Vėjo�nuotr.

Sesė�Milda�Bacevičiūtė�Misiūnė�duoda�kraują�karantino
metu. � Sesės�Mildos�asmeninė�nuotr.

fil. Rima Lintakaitė), arba geltono kak-
laraiščio savininkės ,,Šešupės” drau-
govėje (draugininkė s. fil. Julija Ku-
dirkienė.) Sesė Rima Lintakaitė taip pat
yra „Troop 1991” pavaduojanti vadovė.

Tą savaitgalį kiekviena skautė pa-
sirinko, ką ji norėtų paruošti valgyti
savo šeimai – ar tai būtų pusryčiai, pie-
tūs ar vakarienė. Maistą galėjo ruošti
lauke ant laužo ar grilio, arba viduje, vir-
tuvėje. Skautės ruošė dešreles, nachos,
meksikietiškus blynelius su sūriu (que-
sadillas) ir įvairius makaronų patieka-
lus. Pusryčiams buvo omletai, blynai ir
plakta kiaušinienė. Sesė Veronika šiam

savaitgaliui pagamino labai daug mais-
to ir savo židinyje galėjo net paskrudinti
minkštukų (marshmallows). Sesė Ad-
riana sukūrė laužą kiemo laužavietėje
ir kepė bulves. Sesė Magda kepė blynus
su mėlynėmis ketaus keptuvėje.

Šeštadienį po pietų prityrusios
skautės rengė nuotolinę sueigą per
„Zoom”. Šią sueigą planavo ir vedė ,,Ži-
vilės” draugovės pirmojo patyrimo se-
sės. Sueiga prasidėjo jogos pamokėle,
kurią vedė sesė Vija, toliau buvo „Ka-
hoot” žaidimas ,,3 teisybės ir viena ne-
teisybė”, kurį vedė sesė Kristutė. Gel-
tonojo kaklaraiščio skautės irgi rengė

savo sueigą nuotoliniu būdu per
„Zoom”.

Baigiant sueigą kiekviena sesė tu-
rėjo pristatyti savo neseniai atliktą
gerąjį darbelį. Kai kurie darbeliai buvo
padėti mamai sudėti šeimos nuotrau-
kas į albumus; padėti tėvui apsikirpti;
išsiųsti siuntinį tetai, gyvenančiai Ca-
lifornijoje, iškepti kaimynui pyragai-
čių; padėti sutvarkyti namą niekam ne-
prašant ir padėti draugui su namų
darbais.

Mūsų nuotolinė stovykla vyko la-
bai sėkmingai ir žadame kitą panašią
suruošti gegužės 22–24 d.  

Sesė�Adriana�kuria�laužą�ir�kepa�bulves.�
Aurelijos�Butkevičienės�nuotr.

Sesė�Magda�gamina�pusryčius.�
Elonos� MacLeod� nuotr.

Sesė�Ona�savo�palapinėje�kieme.�
Marytės�Kriaučiūnienės�nuotr.

Sesė�Gabia�stovyklauja�namuose.� Danos�Audiejaitis�nuotr.Sesė�Stefa�prie�kieme�pastatytos�palapinės.
Julijos�Deuschle�nuotr.

Nuotolinis 
stovyklavimas –
įmanomas!

Skautai ateina į
pagalbą
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DANGUOLĖ NORKŪNIENĖ

Japonija�yra�kitokia�nei�visos�pa�saulio�šalys.�Mes�į�ją
žiūrime,�stebimės�ir�žinome,�kad�be�japoniškų�išradimų
neišsiverstumėme�nė�dienos.�Net�ir�ko�ronaviruso�pa-
saulinė�pandemija�ir�šios�šalies�karantinas�ten�yra�šiek
tiek�kitoks.�Į�Japoniją�virusas��atkeliavo�iš�gretimos�Ki-
nijos�dar�sausio�mėnesį�tie�siai� iš�Wuhan�susirgimų
centro.�Japo�ni�joje�gyvena�daugumai�čikagiečių�pa-
�žįstamo�Čikagos�lietuvių�bėgimo�klu�bo�entuziasto,�ma-
ratonininko�Algi�manto�Remeikos�sūnus�Mikas Remei -
ka.�Kaip�šiandien�ten�sekasi�lietuviui�ir�jo�šeimai,�koks
tas�japoniškas�ka�rantinas,�su�juo�susirašėme�ir�pasi-
ka�bė�jome.� Mikas� sako,� kad� lietuviškai� da�bar� jam
tenka�rašyti�labai�retai,�tad�šiame�pokalbyje�atsaki-
nėti�raštu��buvo�tik�dar�įdomiau.

Mikai, mes Jus pažįstame iš tė velio Algimanto pasakojimų
apie Japoniją, kurioje gyvenate, apie Lie tuvos  šimtmečio pro-
ga kopimą kartu su juo į Tsukuba kalną ir trispalvės iškėli-
mą jame 2018 m. vasarį. Trumpai papasakokite apie save.
Kaip atsidūrėte Japoni joje ir kaip čia gyvenate?

Baigiau fizikos doktorantūrą University of  Ca-
lifornia San Diego. Nelabai patiko pirmasis darbas
ir gyvenimas JAV jau kiek laiko jautėsi monotoniš-
ku, tai parašiau keletą laiš  kų į tyrimų centrus ir ga-
vau pa siūlymą dirbti Okinawa saloje. Su daktaro
laipsniu ir be šeimos taip gau ti darbą nėra sunku. Ne-
buvau ap sisprendęs kraustytis į Japoniją  vi sam
laikui, bet per pirmus metus Oki nawa sutikau savo
būsimą žmoną ir, pasibaigus mano pirmajai sutar-
čiai, nusprendėme pasilikti Japonijoje. Teko gy-
venti Ibaraki ir Mie prefektūrose, o dabar dirbu Hi-
roshima mies te, bendrovėje, kuri gamina at minties
komponentus kompiuterių sistemoms. Dabar, jau su
dviem vai kais, tikimės šiame mieste pasilikti ilgam.
Taip susiklostė, kad visą laiką Japonijoje gyvenome
kaimuose ir jau prie to pripratom (pigus nekilnoja-
mas turtas, vaikų darželiai be ei lės…), todėl, ti-
kiuosi, niekada nepri reiks kraustytis į Tokyo re-
gioną.

Šiandien mes, visas pasaulis, kovojame su koronavi-
ruso infekcija COVID-19, todėl mūsų pokalbio tema bū-
tent apie tai.  Kai daugelis išsivysčiusių pasaulio valstybių
užsikrėtusiuosius koronavirusu skaičiuoja dešimtimis tūks-
tančių, Japonijoje situacija kitokia. Kiek žinome iš ži-
niasklaidos, Japonija, kaip ir Švedija, pasirinko kitokią stra-
tegiją. Kuo skiriasi japoniškas karantinas ir nepaprastoji pa-

Japoniškas karantinas lietuvio akimis 
dėtis pas jus? Kaip pasikeitė žmonių gy venimas? Kaip pa-
sikeitė jūsų šei mos gyvenimas, ar dirbate nuoto liniu būdu?

Japonijos strategija, mano požiū riu, nėra ypa-
tinga – ji tiesiog pritai kyta prie vietinių sąlygų. Mo-
kyklos čia buvo uždarytos vos prasidėjus epi demijai,
kai JAV dar tikėjo, kad liks nepaliestos. Iki balandžio
užsi krė timų skaičius beveik neaugo, to dėl karanti-
nas nebuvo stiprinamas. Paskui situacija pradėjo po
truputį blogėti, todėl buvo įvesta „nepaprastoji pa-
dėtis”. Praktiškai tai reiškia, kad mokyklos ir dar-
želiai uždaryti, kas gali – dirba iš namų, prašoma ne-
 keliauti ir neišeiti iš namų be būtinybės. Atvykėliai
iš užsienio įleidžiami tik tuo atveju, jeigu jie gyve-
na Japo nijoje, ir laikomi karantine dvi savai tes. Prie-
šingai nei JAV, Japonijoje ne idealizuojamas požiūris
,,laisvė svarbiau už gyvybę”, todėl valdžia nesiima
jokių priverstinių priemonių – tiesiog paskelbia re-
komenduojamas taisykles ir dauguma gyventojų sa-

va noriškai laikosi.

Sako, Tokyo didmiestis, kuria me
gyvena 38 mln. žmonių, visai nėra iš-
tuštėjęs, veikia barai ir restoranai, gali
laisvai važinėti metro (o mes matėm
nuotraukose, kokie jie būna sausa-
kimši), nuomo tis automobilį ir laisvai
keliauti po šalį. Ar ir jūs kartu su tūks-
 tantine minia šiemet ėjote pasigė rėti
žydinčiomis sakuromis? Ir kaip su ta
socialine distancija, ku rios mes griež-
tai privalome laiky tis čia, Amerikoje?

Iki balandžio iš tikrųjų čia
kasdieninis gyvenimas buvo be-
veik nepa veiktas. Japonijoje ir
be epidemijos žmonės dažnai
vaikšto su kaukėmis, nes kosėti
be kaukės laikoma labai neman-
dagu. Balandžio pradžioje, kai
užsikrėtusių skaičius pasiekė ke-
letą tūkstančių, buvo įvesta ne-
paprastoji padėtis. Nuo tada visi,
kas gali, dirba namuose; žaidimų
salonai ir kitos pramogų įstaigos
užsidarė sava no riš kai arba to-
dėl, kad nebėra lankytojų. Popu-
liarios turistinės vietos irgi, regis,
nepriima lankytojų, bet privers-
tinai žmonių judėjimas nėra ri-
bojamas.

Kalbant apie sakurų sezoną
verta pastebėti, kad tūkstantinė-
mis minio mis grožėtis jų žiedais
eina tik turistai. Patiems japo-

nams nereikia toli eiti, nes kai ateina žydėjimo lai-
kas, kiekvienas parkas, o mažuose miestuose ir
kiekviena gatvė pasidengia rožine spalva. Ten, kur
gyvename mes, sakuros auga parke šalia mūsų
namo, todėl tą savaitę, kai jos žydėjo, ėjome grožėtis
kiekvieną rytą.

JAV ir visoje Europoje
žmonės masiškai pirko tua-
letinį popierių, dezinfekcinį
skystį ir maisto atsargas. O
kaip elgėsi japonai?

Dezinfekcinis skys-
tis ir kaukės parduotu-
vėse išparduoti, bet in-
ternetu nusipirkti ne-
sunku. Su maistu ir tua-
letiniu popieriumi jokių
proble mų nebuvo. Norisi
pasakyti – taip yra todėl,
kad japonai labiau pasi-
tiki savo valdžia, bet gal
tai ne visai tiesa. Tie siog
stichinės nelaimės Japo-
nijoje yra gyvenimo dalis
(2011 Tohoku Tsunami,
2016 Kumamoto žemės
dre bėjimas, 2018 Hiros-
hima potvyniai…), todėl
žmonės yra geriau psi-
cholo giš kai pasiruošę ir
mažiau linkę aklai pa-
nikuoti. 

Kokia ekonominė padėtis Ja po ni joje? Ar vyriausybė rū-
pina si verslui, išmokomis? Japonų turbūt nebaugina gre-
sianti ekonomi nė krizė?

Dabar dar sunku pasakyti, kaip bus, bet aišku,
kad ekonominis nuosmukis neišvengiamas. Pra-
mogų verslas (barai, žaidimų salonai, prostitucija…)
yra didžiulė Japonijos kultū ros ir ekonomikos dalis
– manau, daug didesnė negu JAV, todėl neišvengia-
ma, kad šito verslo sustabdymas smarkiai paveiks
ekonomiką. Dabar tinis valdžios planas yra išsiųsti
apy tiksliai 1 000 dol. pašalpą kiekvienam gyventojui,
nepriklausomai nuo pilie tybės ar prarastų įplaukų.
Taip pa daryta būtent todėl, kad didelė pra mo gų
verslo darbuotojų dalis yra už sie niečiai ir šitame
versle net patys japonai retai atskleidžia mokesčių
inspekcijai visas savo įplaukas. Mažo verslo savi-
ninkams siūlomos lengvatinės paskolos, bet skaičiau,
kad daug mažų restoranų verčiau užsidaro – lai kinai
arba visam laikui, negu len da į skolas.

Mano paties situacija visai nebloga – puslaidi-
ninkių pramonėje, savai me aišku, sumažėjo pa-
klausa vartotojiškiems produktams (telefonams,
etc.), bet padidėjo paklausa serverių įrangai, nes da-
bar rengiama daug vi deo pokalbių.

Turbūt nuliūdino žinia, kad To kyo neįvyks vasaros olim-
pinės žaidynės? Jūsų tėvelis – prisiekęs maratonininkas,
mama visur ir visada jį lydi, o jūs pats Japonijoje visada
bė gate kartu ir, svarbiausia, su lietuviška apranga. Tai taip
patriotiška. Ko kie jūsų pomėgiai, kaip šiuo metu su šeima
praleidžia te laisvalaikį?

Atvirai pasakius, olimpinėms žai  dynėms esu
gana abejingas. Labai mėgstu sporte dalyvauti, o spor-
tas per televizorių man tik dar viena TV laida. Labai
norisi užsiimti sportu, bet su dviem mažamečiais vai-
kais da bar tai yra tolimos ateities svajonė. Kyoto ma-
ratonui pasiruošiau bėgiodamas 5-tą ryto, kai pirma
duktė pra dėjo miegoti po 8 valandas, o antra dar ne-
buvo gimus. Nežinau, kada dar bus tokia galimybė.

Epidemijos metu kiek galėdamas naudojuosi pro-
ga praleisti laiką su vaikais. Per tris savaites darbo
namuose su vyresne dukra apvaikščiojom vietovę ap-
link namus keleto kilometrų spinduliu. Hiroshima
miestas įsikūręs labai kalnuotoje vietovėje, to dėl prie-
miesčių gatvės siauros ir vingiuotos kaip labirintai.
Vaikščio jant gali užtikti seną šventyklą ar laip tus, ve-
dančius į tamsų mišką. Ti kiuosi, kai vaikai paaugs,
rasime lai ko paklajoti po kalnus ir toliau nuo mies-
to. Lipimas į kalnus irgi yra Ja ponijos kultūros da-
lis. Kalnų takai čia statūs, pavojingi ir neaiškiai pa-
 žymėti – neleidžia užsimiršti, kad esi kalnuose, o ne
parke.  Kopimas į Tsu kuba kalną buvo simboliškas
– tas kalnas yra miestelio viduje ir lengvai prieina-
mas. Jeigu meilę gamtai ir atvirai erdvei sugebėsiu
perduoti vai kams, tai kada nors dar užnešim Lie tuvos
vėliavą į kalną, kur reikia kopti vos ne keturiomis per
akmenis, o nusileidi mui paliktos surūdijusios gran-
di nės... 

Mikas�bėga�2019�m.�Kyoto�maratone. Miko�Remeikos�albumo�nuotraukos

Miko�dukrytė�džiaugiasi�savo�tėvelio�ir�senelio,�čikagiečio�Algimanto�Remeikos,�ištver-
me.
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Rama�Kavaliauskas�– moderni�šiuolaikinio�pa-
saulio�vadovė�–�ji�turi�aiškių�asmeninių�verty-
bių,�kurias�puikiai�sugeba�derinti�su�užsibrėž-

tais�profesiniais�tikslais�ir�siekiais.�Šios��talentingos
vadovės� patirties� ir� strateginės� lyderystės� dėka
„Sterling�Engineering”�tapo�viena�rimčiausių�ben-
drovių�klientų�aptarnavimo�srityje.�užaugusi�lietuvių
inteligentų�šeimoje�gerbiama�Rama�matė�puikų�tė-
velių�sunkaus�darbo�ir�pasišventimo�pasirinktai�pro-
fesijai�pavyzdį.�Anksti�suvokusi�savo��prioritetus,�šian-
dien�ši�energinga�moteris�gali�didžiuotis�užauginu-
si�tris�šaunius�vaikus,�vadovavimu�didelei�bendrovei
ir�lietuviškų�tradicijų�puoselėjimu.�Manau,�kad�mūsų
pašnekovė�puikiai�įminė�paslaptį,�kaip�moderniame
pasaulyje�išlaviruoti�tarp�įvairių�mo-
teriškų�vaidmenų�ir�tapti�sektinu�pa-
vyzdžiu�jaunosioms�kartoms.�

Esate „Sterling Engineering”  prezi-
dentė. Kaip pasiekėte tokią poziciją?

1991 m. baigiau Cleveland State
University, įgijusi verslo administ-
ravimo bakalauro laipsnį marketin-
go srityje ir ekonomikoje. 1992 m. per-
sikėliau į Čikagą, norėdama įgyti
patirties pardavimo srityje. Pradėjau
dirbti bendrovėje „Danka Business
Systems”, kuri Čikagos verslo rinkai
teikė „Sharp”ir „Kodak” biuro įran-
gos technologijas. Per dvejus metus
tapau pardavimų srities vadove. 

Po penkerių metų, būdama mo-
tinystės atostogose su pirmuoju sū-
numi Kajumi, nusprendžiau pakeis-
ti darbą – priimti naują karjeros iš-
šūkį. 1997 m. prisijungiau prie „Ster-
ling Engineering” kaip rinkodaros
vadybininkė, teikianti techninius
laikino ir tiesioginio darbo jėgos samdymo bei pro-
jektavimo, inžinerijos ir projektų valdymo, paslau-
gų sprendimus Vidurvakarių gamybos rinkai. Per
porą metų tapau didžiausia pajamų generatore. Po
kelerių metų buvau paaukštinta iki filialo vadovės
pareigų. 2005 m. tapau viceprezidente pardavimams
ir buvau atsakinga už naujo verslo vystymą, kon-
kurencingos rinkos dalies plėtrą bei ryšių su klien-
tais plėtrą. 2007 m. buvau paaukštinta – tapau „Ster-
ling Engineering” prezidente. Vadovauju ir padedu
įgyvendinti įmonės misiją, tikslus ir uždavinius.

Pavyko pasiekti, kad „Sterling Engineering” tap-
tų pagrindine (nacionaliniu ir  tarptautiniu mastu)
techninės darbo jėgos ir inžinerinių sprendimų tie-
kėja. „Sterling Engineering” būstinė yra Westches-
ter, IL, ji turi filialą Brookfield, WI. Šiuo metu
„Sterling Engineering” turi daugiau nei 500 dar-
buotojų, aptarnauja klientus iš 27 valstijų  gyvybės
mokslo, maisto, automatikos, komunalinių paslau-
gų, kapitalinės įrangos, vartojimo/pramoninių pro-
duktų ir bendrosios gamybos pramonės srityse.
2017 m. „Hollister” pasirinko „Sterling Engineering”
kaip partnerį, kad su inžinierių komanda padėtų
įkurti gamyklą Kaune, Lietuvoje.

Jūsų mamytė Ingrida Bublienė yra ne tik kompanijos
„IBInternational” vadovė, bet ir Lietuvos Respublikos gar-
bės generalinė konsulė. Ar jos profesija turėjo įtakos ir Jūsų
specialybės pasirinkimui?

Įtaka buvo, nes mus augino būti veržliomis, vi-
suomeniškomis bei savimi pasitikinčiomis. Mano
mamytė iš profesijos yra chemikė. Jos lietuviška vi-
suomeninė veikla šio krašto įvairiose organizacijose
atidarė jai duris, suteikė ryšių ir drąsos pakeisti pro-
fesiją ir atidaryti konsultacinę bendrovę. Man, se-
sutėms ir broliui buvo geras darbštumo ir entu-
ziazmo pavyzdys.

Jūsų vadovaujama „Sterling Engineering” šiais me-
tais laimėjo prestižinį „ClearlyRated” klientų aptarnavimo
ir talentų valdymo „Deimantinį” apdovanojimą. Ką Jums
reiškia toks aukštas įvertinimas?

Kaip „Sterling Engineering” prezidentė labai di-
džiuojuosi, kad mūsų bendrovė 6 metus iš eilės įver-
tinama „Geriausio personalo” apdovanojimais. Dar-
buotojų ir klientų pasitikėjimas leido mums užsi-
tarnauti  pramonės lyderio reputaciją. 

Mes išsiskyrėme investuodami į savo darbuotojų

ateitį, ir labai didžiuojuosi, ma-
tydama, su kokiu atsidavimu
mano komanda imasi kiekvieno
projekto. Man yra didelė garbė va-
dovauti įmonei, kuriai „Clearly-
Rated” suteikė „Deimantinį” ap-
dovanojimą. Tai tikrai begalinė
garbė, nes mažiau nei 1 proc. JAV
ir Kanados personalo agentūrų
pelno šį apdovanojimą.

Kokius išskirtumėte savo darbo privalumus ir trūkumus?
Esu labai patenkinta savo karjera. Kiekvieną die-

ną šis darbas  man teikia energijos ir aš džiaugiuo-
si būdama tokios nuostabios organizacijos dalimi.
Mūsų verslas yra įvairus ir niekada nebūna nuobo-
du. Beje, galiu prisidėti prie kitų žmonių karjeros vys-
tymosi. Bendrovė man davė nuostabių galimybių su-

Rama Kavaliauskas –  iššūkių nebijanti vadovė

sipažinti su šimtais gamybos operacijų ir dalyvau-
ti sprendžiant  jų pagrindinius darbo jėgos ir inži-
nerinius poreikius. Be abejo, tai suteikė ir finansi-
nio stabilumo, nes galiu išlaikyti šeimą. Visi mano
vaikai galėjo lankyti privačias katalikiškas pra-
džios ir vidurines mokyklas. 

Nukelta į 10 psl.

Arijus�Kavaliauskas�baigė�vidurinę�mokyklą.�iš�k.:�Aistė,�Romas�Bublys,�Rama,�Arijus,�ingrida�Bublienė,�Kajus.�

Rama�ir�„Sterling�Engineering”�vidaus�pardavimų�ir�įdarbinimo�koman-
dos�po�apdovanojimo.� Asmeninio�albumo�nuotraukos

Rama�Kavaliauskas.

„Sterling�Engineering”�įkūrėjas�Dan�Casey�su�žmona�Dolores�Connolly.
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Parengė�Vitalius�Zaikauskas

LIETUVA  IR PASAULIS

Parengė�rekomendacijas�asmeninėms�šventėms
Vilnius (ELTA) – Siekiant užkirs-

ti kelią koronaviruso infekcijos (CO-
VID-19) plitimui, Sveikatos apsaugos
ministerija rekomenduoja, esant gali-
mybei, visas asmenines šventes – tokias
kaip krikštynos, vestuvės, jubiliejai –
nukelti vėlesniam laiku. Jei nėra gali-
mybės, šventės organizatoriai ir svečiai
turi laikytis pateiktų rekomendacijų.

Visų pirma organizatoriai turėtų
užtikrinti, kad šventėje būtų ribojamas
dalyvių skaičius – dalyvautų tik arti-

miausi svečiai.
Taip pat šventėje neturėtų daly-

vauti žmonės, kuriems privaloma izo-
liacija šiuo laikotarpiu. Be to, nereko-
menduojama dalyvauti ir svečiams, ku-
rie priklauso rizikos grupėms – yra vy-
resni nei 60 m. amžiaus ir (arba) serga
lėtinėmis ligomis. Šventėje negali da-
lyvauti žmonės, turintys ūmių viršu-
tinių kvėpavimo takų infekcijų ir kitų
užkrečiamųjų ligų požymių (karščia-
vimas, kosulys ir pan.).

Kauno�gimnazija�pelnė�tarptautinį�pripažinimą
Kaunas (Kauno diena) – Po beveik

dvejus metus trukusio sudėtingo ir
įtempto pasirengimo Kauno Jono Jab-
lonskio gimnazija pripažinta tarptau-
tiniu lygmeniu, – joje akredituota
Tarptautinio bakalaureato diplomo
programa.

Ruošdamasi tarptautinės progra-
mos įgyvendinimui, gimnazija, pade-
dama Kauno miesto savivaldybės, pa-
gerino ugdymo aplinkas, praturtino
savo duomenų bazes. Įsteigta tarptau-
tinius standartus atitinkanti gamtos
mokslų (fizikos, chemijos ir biologijos)
laboratorija, atnaujinta IT infrast-
ruktūra. 

J. Jablonskio gimnazija – pirmoji
Kaune savivaldybės mokykla, siūlan-
ti įtemptai mokantis ir įveikiant įvai-
rius akademinius iššūkius, pelnyti
Tarptautinio bakalaureato diplomą.
Ši anglų kalba dėstoma programa skir-
ta gimnazijos III–IV klasių mokiniams.

Sėkmingai pagrindinio ugdymo
programą baigę mokiniai į tarptauti-
nio bakalaureato mokslus galės kibti
jau nuo šių metų rugsėjo 1-osios. 

Viso akreditavimo proceso metu
gimnazijoje lankęsi tarptautiniai eks-
pertai puikiai įvertino gimnazijos pa-
sirengimą vykdyti diplomo programą ir
suteikė Kauno J. Jablonskio gimnazijai
Tarptautinio bakalaureato pasaulinės
mokyklos (IB World School) statusą.

Tarptautinio bakalaureato diplo-
mo programa – dvejų metų trukmės
programa, pasižyminti itin aukštais
akademiniais reikalavimais, aiškia ir
subalansuota vertinimo sistema bei
įvairiapusiu ugdymo turiniu. Pagal ją
studijuojantys mokiniai mokosi ne
tik akademinių disciplinų, bet ir ugdo
emocinį intelektą, socialinius įgū-
džius, principingumą, daugiakultū-
riškumą, toleranciją, sąžiningumą.

Sėkmingai išlaikę visus 6 baigia-
muosius egzaminus ir gavę teigiamus
pažinimo teorijos, išplėstinio rašinio ir
visuomenei naudingo darbo įvertini-
mus, abiturientai įgyja Tarptautinio
bakalaureato diplomą. Ambicingiau-
sieji gali siekti dvikalbio diplomo.
Abu diplomus pripažįsta viso pasaulio
aukštosios mokyklos.

Siūlys�atšaukti�privalomą�kaukių�nešiojimą
Vilnius (ELTA) – Sveikatos ap-

saugos ministras Aurelijus Veryga tei-
gia, kad Vyriausybei yra pateiktas
siūlymas jau artimiausiu metu at-
šaukti reikalavimą viešose vietose dė-
vėti veido apsaugos priemones. Pa-
laipsniui švelninant Lietuvoje įvesto
karantino sąlygas, o užsikrėtimų skai-
čiui mažėjant, ministro teigimu, įpa-
reigojimo viešose vietose nešioti ap-
saugos priemones gali nebelikti.

„Vyriausybėje yra pateiktas toks

siūlymas, kad atvirose, viešose erdvė-
se, kur žmonės nesibūriuoja, privalo-
mumo (nešioti apsaugos priemones –
ELTA) būtų galima ir atsisakyti”, – tei-
gė A. Veryga. Visgi, akcentavo mi-
nistras, uždarose viešosiose patalpose
prievolė nešioti apsaugos priemones
liktų.

Vyriausybės patvirtintas reikala-
vimas Lietuvoje viešose vietose dėvė-
ti veido apsaugos priemones įsigalio-
jo nuo balandžio 10 d.

Kinija�nepatenkinta�dėl�paramos�Taivanui
Vilnius (BNS) – Kinijos ambasada

gegužės 13 d. išsakė „griežtą nepasi-
tenkinimą” dėl užsienio reikalų mi-
nistro Lino Linkevičiaus raginimo pa-
kviesti Taivaną į Pasaulio sveikatos
asamblėją.

Salos kontrolę susigrąžinti grasi-
nanti Kinija teigia, kad Taivano daly-
vavimas net negali būti svarstomas.
Tuo metu Taipėjaus atstovai pasveiki-
no L. Linkevičiaus poziciją ir teigė, kad
politiniai nesutarimai negali kliudyti
dalytis patirtimi.

L. Linkevičius trečiadienį per po-
kalbį telefonu paragino Pasaulio svei-
katos organizacijos (PSO) vadovą Te-
dros Adhanom Ghebreyesus pakviesti
Taivaną stebėtojo teisėmis į kitą savaitę
rengiamą asamblėją koronaviruso pa-
ndemijos klausimams aptarti, kad ša-
lis galėtų pasidalyti savo patirtimi.

„Pabrėžiau, kad mes gerbiame
‘Vienos Kinijos’ politiką ir jos nekves-

tionuojame, bet praktine ekspertine
prasme būtų naudingas Taivano daly-
vavimas kaip stebėtojo, ir tikėtumėmės,
kad Kinija galbūt galėtų su tuo sutik-
ti, nes žinome, kad reikia šalių sutari-
mo”, – sakė L. Linkevičius.

Kinijos ambasados Lietuvoje ko-
mentare nurodoma, kad L. Linkevičius,
„atvirai palaikydamas Taivano insti-
tucijų dalyvavimą Pasaulio sveikatos
asamblėjoje, pasiuntė klaidinamą sig-
nalą Taivano secesininkams”.

„Kadangi dabartinė Taivano val-
džia atsisako pripažinti ‘Vienos Kinijos’
principą ir siekia atsiskirti nuo Kini-
jos, …Kinijos vyriausybė tvirtai prie-
šinasi Taivano separatistų valdžios
dalyvavimui Pasaulio sveikatos asamb-
lėjoje bet kokia forma”, – rašoma ko-
mentare.

Taivano pakvietimą tvirtai remia
ir Jungtinės Valstijos.

D.�Trump�ribos�kontaktą�su�M.�Pence
W a s h i n g t o n a s

(ELTA) – JAV prezidentas
Donald Trump teigė, kad
viceprezidentui Mike
Pence atlikto tyrimo dėl
COVID-19 rezultatai buvo
neigiami. Nepaisant to,
prezidentas žada kurį lai-
ką riboti kontaktą su M.
Pence.

D. Trump taip pat už-
siminė, kad M. Pence lai-
kėsi karantino po to, kai
jo spaudos sekretorei Ka-
tie Miller buvo patvir-
tinta COVID-19 liga, ta-
čiau to jis nepasakė tie-

Kinija�atšaukė�dar�daugiau�muitų�JAV�prekėms
Pekinas (ELTA) – Kinija paskelbė

79 prekių grupių sąrašą, kurių impor-
tui iš Jungtinių Valstijų bus atšaukti
muitai, įvesti prekybos karo metu.
Tokį pareiškimą Pekinas padarė po to,
kai JAV prezidentas Donald Trump at-
metė galimybę persiderėti sausį pasi-
rašytą dalinį prekybos susitarimą.

Į prekių sąrašą įtraukti dezinfe-
kantai, retųjų žemės metalų rūdos ir si-

licio plokštelės, naudojamos elektro-
nikoje.

Muitai šioms prekėms atšaukiami
metams nuo gegužės 19 d., o jau sumo -
kėtus importo mokesčius verslininkai
galės susigrąžinti.

Kinija anksčiau paviešino 65 pre-
kių sąrašą, kurioms atšaukti muitai.
Tuo metu sąraše atsidūrė, be kita ko,
orlaivių dalys ir medicininė įranga.

New�Yorko�valstija�švelnins�karantiną
New Yorkas (ELTA) – Kai kurio-

se New Yorko valstijos teritorijose
antroje savaitės pusėje bus švelnina-
mos karantino priemonės, tačiau New
Yorko mieste karantinas galios ma-
žiausiai iki birželio.

New Yorko valstija yra koronavi-
ruso labiausiai paveikta teritorija JAV.
COVID-19 liga šioje valstijoje nusine-
šė maždaug 22 tūkst. gyvybių. Valsti-
jos gubernatoriui Andrew Cuomo kovo
22 d. paskelbus karantiną, nebūti-
niausių prekių parduotuvės ir kiti
verslai turėjo nutraukti savo veiklą.

Gegužės 15 dieną baigiasi karan-
tino galiojimo terminas, o A. Cuomo
tvirtina, kad kriterijus atnaujinti sta-
tybą, gamybą ir mažmeninę prekybą
kol kas atitinka trys regionai. Šiuose
regionuose mažėja mirčių skaičius,
ligoninėse yra užtektinai vietų, spe-
cialistai yra pajėgūs atlikti pakanka-

mai tyrimų dėl COVID-19.
Tačiau New Yorko mieste, kuris

laikomas epidemijos JAV židiniu, ju-
dėjimas ir įmonių veikla šį mėnesį dar
nebus atnaujinami, sakė miesto meras
Bill de Blasio.

„Turime išlaikyti griežtesnį ka-
rantiną, kol kas, kaip numatoma, bent
jau iki birželio”, – teigė B. de Blasio.

New Yorko valstijoje bendras per
parą užregistruojamų mirčių skai-
čius mažėja. A. Cuomo teigė, kad per
pastarąją parą nuo COVID-19 joje mirė
161 žmogus ir tai yra nepalyginamai
mažiau nei balandžio pradžioje, kai
per parą buvo užfiksuojama iki 800
mirčių.

A. Cuomo paskelbė, kad nuo ge-
gužės 15 d. visoje valstijoje bus atnau-
jintos didelės grėsmės nekeliančios
aktyvaus poilsio veiklos, tokios kaip te-
niso žaidimas ir lauke įrengtas kinas.

EK�rekomendavo�sienas�uždaryti�dar�mėnesį
Briuselis (ELTA) – Europos Ko-

misija (EK) rekomenduoja ES išorines
sienas dėl COVID-19 pandemijos laikyti
uždarytas iki birželio 15 d.

Kovo viduryje visos bendrijos vals-
tybės narės, išskyrus Airiją, susitarė
sustabdyti nebūtinas keliones į ES. To-

kiu būdu siekta išvengti dar spartesnio
koronaviruso plitimo. Prisidėti ir sie-
nas laikyti uždaras sutiko ir artimos
partnerės Šveicarija, Norvegija, Lich-
tenšteinas bei Islandija.

Draudimui taikomos išimtys –
įleidžiami ES piliečiai ir medikai. 

Londonas (LRT) – Jungtinėje Ka-
ralystėje planuojama įvesti 14 dienų
privalomą karantiną atvykstantiems iš
užsienio, nepaisant to, kad valdžia ra-
ginama palengvinti dėl koronaviruso
įvestus apribojimus.

Jungtinėje Karalystėje nuo CO-
VID-19 jau mirė daugiau nei 31 000 žmo-
nių ir šalis pagal mirčių skaičių ri-
kiuojasi antra po JAV. Kovo mėnesį
Jungtinėje Karalystėje žmonėms buvo
nurodyta neiti iš namų be svarbios

priežasties.
14 dienų saviizoliacijos reikalavi-

mas galiotų atvykstantiems į šalį lėk-
tuvais, laivais ir traukiniais. Išimtis
būtų taikoma keliaujantiems iš kai-
myninės Airijos. Kaip žmonės laikosi
reikalavimų, būtų tikrinama lankan-
tis jų nurodytais adresais.

Saviizoliacijos taisyklių pažeidė-
jams būtų skiriamos 1 000 svarų sie-
kiančios baudos arba jie būtų depor-
tuojami.

Briuselis (BNS) – Europos Ko-
misija (EK) neatmeta tikimybės, kad
atei tyje kils antra koronaviruso pan de-
mijos banga, sakė Komisijos atstovas
Stefana De Keersmaecker.

„Kalbant apie antrąją bangą, nuo-
lat tęsiame savo pastangas dėl koordi-

navimo su valstybėmis narėmis, su
įvairiomis institucijomis, įskaitant
sveikatos apsaugos komitetą. Šis dar-
bas taip pat dirbamas per savaitines
vaizdo konferencijas dalyvaujant ati-
tinkamiems eurokomisarams ir vals-
tybėms narėms”, – sakė atstovas.

ES�neatmeta�antros�COViD-19�bangos�tikimybės�

JK�bus�įvestas�dviejų�savaičių�karantinas�

D.�Trump�kurį�laiką�ribos�kontaktus�su�M.�Pence.
ABC�News�nuotr.
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Euro ir kitų valiutų santykiai (2020�metų�gegužės�12�d.)

1�USD�(JAV�doleris)�– 0,93�€
1�AUD�(Australijos�doleris)�–�0,60�€
1�CAD�(Kanados�doleris)�–�0,66�€
1�GBP�(Didžiosios�Britanijos�svaras�sterlingų)�–�1,14�€
1�NZD�(Naujosios�Zelandijos�doleris)�–�0,56�€

Jeigu�ieškote�darbo,�ne�viską,�kas�užeina�ant�seilės,�kelkite�į�socialinius�tinklus.�
CVguru�nuotr.

socialinės paskyros – jūsų cv inTerneTe: ko darbdaviai jose rasTi neTurėTų
Prieš�pakviesdami�į�pokalbį�dėl�darbo,
70�proc.�darbdavių�peržiūri�jūsų�profi-
lį� socialiniuose� tinkluose,� skelbia� ne-
seniai�atliktas�tyrimas.�Neturėti�socia-
linės�paskyros� –� taip�pat�nėra� išeitis.
Daugiau� nei� pusė� darbdavių� nelinkę
bendrauti� su� žmogumi,� jei� apie� jį� in-
ternete�informacijos�visai�neranda.

Tyrimą organizavusi kompanija
„CareerBuilder”, taip pat skel-
bia, kad net trečdalis darbda-

vių turi už socialines medijas atsa-
kingą specialistą ar net kelis, kurie rū-
pinasi darbdavio įvaizdžiu ir, vadovo
prašymu, renka informaciją apie po-
tencialius arba esamus darbuotojus.

Ko jie ieško? 
Pasirodo, darbdaviams svarbūs

keli rodikliai:

• informacija, kad žmogus turi tin-
kamą kvalifikaciją pareigoms, į kurias
pretenduoja,

• ar žmogus atsakingai kuria savo
įvaizdį,

• ką kiti publikuoja apie potencia-
lų kandidatą,

• ar nėra priežasčių, dėl kurių ap-
skritai nevertėtų priimti žmogaus į dar-
bą.

Daugiau nei pusė darbdavių pra-
nešė, kad būtent dėl socialiniuose tink-
luose rastos informacijos nepasamdė
žmogaus. 

Jei neieškote naujo darbo, galbūt
manote, kad jums ši informacija ne-
aktuali. Neskubėkite – tyrimai taip
pat rodo, kad pusė darbdavių tikrina
darbuotojų profilius socialiniuose tink-
lalapiuose, o maždaug trečdalis yra
pareiškę papeikimą ar net atleidę žmo-
gų iš darbo dėl netinkamo turinio so-
cialiniuose tinkluose.

Ko reikėtų vengti

Medijų marketingo ir influencerių
agentūros „Socialfly” vadovės Court-
ney Spritzer ir Stephanie Cartin pasi-
dalijo patarimais, kurie garantuos,
kad profiliai socialiniuose tinkluose ne
kenktų, o pasitarnautų jūsų karjerai.
Taigi, ko jūsų paskyroje neturėtų būti?

• Prieštaringų įrašų.

„Nerekomenduojame publikuoti
ilgų, prieštaringų įrašų, o ypač – linke-
dino ir feisbuko platformose”, – sako jos. 

Filosofavimus socialiai jautriomis
temomis pasilikite pasisėdėjimams su
draugais. Įsivaizduokite, 32 proc. ap-
klausoje dalyvavusių įmonių vadovų
teigė nepriėmę žmogaus į darbą dėl
diskriminuojamojo pobūdžio komen-
tarų internete apie rasę, lytį ar religi-
ją. 30 proc. nesamdė asmens, nes jis pei-
kė ankstesnę darbo vietą ar kolegą.

• Pernelyg asmeniškos 
informacijos.

C. Spritzer ir S. Cartin rekomen-
duoja nepublikuoti socialiniuose tink-
luose tokios informacijos, kuria nega-
lėtumėte pasidalinti su kolegomis dar-
be. 38 proc. kompanijų vadovų atmetė
kandidatūras asmenų, kurie publika-
vo socialiniuose tinkluose netinkamų
nuotraukų, vaizdo medžiagos ar in-
formacijos.

Darbas�iš�namų�nėra�mažiau�produk-
tyvus.�� Apiedarba�nuotr.

• Publikuoti tuos pačius dalykus
visose platformose.

„Viena iš dažniausiai žmonių da-
romų klaidų socialiniuose tinkluose –
publikuoti tą pačią informaciją apie
save visose platformose, – sako S. Car-
tin. – Kiekviena platforma kitokia,
jūsų publikuojamas turinys turi at-
spindėti kanalo paskirtį.”

Skirtinguose tinkluose – 
skirtingas turinys

Sunku patikėti, kad informacija
apie mus socialiniuose tinkluose gali
turėti šitiek įtakos realiame gyvenime.
Na, bet neskubėkite trinti paskyrų –
nedalyvauti socialinėje medijoje ne
mažiau žalinga. 57 proc. darbdavių
nelinkę kviesti žmogaus į pokalbį dėl
darbo, jeigu neranda apie jį jokios in-
formacijos internete. O kokybiškos, in-
formatyvios paskyros gali padėti su-
sirasti darbą – daugiau nei 44 proc.
įmonių vadovų yra priėmę į darbą
žmones, paskatinti jų publikuojamo tu-
rinio socialiniuose tinkluose.

„Jūsų paskyros socialiniuose tink-
luose yra jūsų gyvenimo aprašymas in-
ternete. Būtent iš jų darbdavys gali su-
sidaryti apie jus pirmą įspūdį, – aiš-
kino C. Spritzer. – Tegu paskyra būna
jums naudinga. Trumpai apibūdinki-
te savo pomėgius, pateikite konkrečios
informacijos apie save, įkelkite savo in-
terneto svetainės ar projektų, kuriais
didžiuojatės, nuorodas.”

Dabar metas paanalizuoti, ar jūsų
paskyros turinys atitinka kanalo pa-
skirtį.

„Instagram”

„Instagram”– jūsų portfolis inter-
nete, atspindintis jūsų talentus, inte-
resus, profesinį ir asmeninį gyvenimą.
Net jei neužimate aukšto, reikšmingo
posto darbe, pasinaudokite platforma,
pateikite informacijos apie asmeni-
nius pasiekimus ir pomėgius. Be to, ins-
tagramas – puiki vieta megzti ryšius.
„Jei socialinėje žiniasklaidoje sekate
žmogų, kuriuo žavitės, jei jums patin-
ka jų kuriamas turinys, nieko blogo pa-
girti jų darbą”, – įsitikinusi C. Spritzer.

„Instagram” – vaizdinio turinio ir
bendruomenės būrimo platforma. Da-
linkitės jame nuotraukomis, filmuota
medžiaga, turiniu istorijose, – pataria
S. Cartin. – Populiarėjant influencerių
rinkai, šis socialinis tinklas tampa
vis populiaresniu profesiniu įrankiu.
Kita vertus, jame vis dar galima iš-
reikšti savo kūrybingumą, per esteti-
nes, sąmojingas publikacijas atskleis-
ti savo asmenybę.”

Negalvokite vien apie nuotraukas
– naudokitės istorijomis, tai – puiki ga-
limybė informuoti apie svarbius susi-
tikimus ar projektus, su kuriais dir-
bate. Įkelkite vaizdą realiu laiku, net-
gi galite pasikviesti į pokalbį draugą.

Taigi šiandien pat atnaujinkite
bazinę informaciją, įkelkite nuorodų į
aktualias interneto svetaines, portfo-
lio, pasidalinkite jūsų asmenybę at-
skleidžiančia informacija.

„Facebook”

„Facebook” – puiki platforma vaiz-
do turiniui ir bendravimui grupėmis,
– aiškina C. Spritzer. – Prekės ženklų
atstovai, influenceriai turėtų nesidro-

Tyrimas: darbas namuose nėra mažiau produkTyvus
Darbas� namuose,� anot� Norvegijos
mokslininkų,�nėra�mažiau�produktyvus.
Virtualiai� bendraujančios� komandos
kartais�dirba�net�efektyviau�nei�nuola-
tinėje�darbo�vietoje,�teigia�tyrėjas�Nils
Brede�Moe.

Mokslininkas, įvertinęs įvai-
rius tiriamuosius darbus,
daro išvadą: „Nėra taip, kad

virtualios komandos dirbtų mažiau
produktyviai”. Svarbiausia esą, kad ko-
legos turėtų tinkamus instrumentus
bendrauti darbo metu.

„Nepaprastai svarbu išnaudoti
vaizdo konferencijas ir kalbėtis tar-
pusavyje, užuot savo mintis ar porei-
kius dėsčius raštu”, – pataria N. B. Moe.
Todėl virtualūs susitikimai turi būti
privalu, jei žmonės dirba ne toje pat
vietoje. Vis dėlto juose turėtų daly-
vauti ne daugiau kaip 11 ar 12 kolegų.
Tarp reikalingos įrangos yra aukštos
kokybės ausinės, kompiuteris ir, žino-
ma, patikimas interneto ryšys.

Kad būtų išvengta nepasitikėji-
mo komandos viduje, kolegas reiktų
nuolat informuoti, jei pasitrauki iš
darbo vietos. 

Ir dar vienas dalykas svarbu: ras-
ti laiko pasikalbėti su kolegomis apie
dienos įvykius, laisvalaikį ir apie tai,
koks jausmas yra visą dieną vienam
būti namuose.

ELTA

vėti ir kelti vaizdo reportažus realiu
laiku, dalintis kokybišku filmuotu tu-
riniu tam tikra tema.” Atsiminkite – jo-
kių prieštaringų įrašų, kurie gali at-
baidyti potencialius darbdavius.

Taigi, šiandien pat prisijunkite
prie jūsų srities feisbuko grupių, įjun-
kite pranešimų funkciją. Tai užtik-
rins, kad nepraleisite naujos infor-
macijos, o grupė bus priemonė kon-
taktuoti su kitais jūsų srities profe-
sionalais, dalintis įžvalgomis ir pan.

„Linkedin”

„Linkedin” padeda kurti profesi-
nių ryšių tinklą, – teigia S. Cartin. –
Platformos esmė – profesinis tobulėji-
mas, turėkite tai omenyje, publikuo-
dami turinį. Traktuokite linkedInas
etiketą taip, kaip savo darbo vietos, at-
sižvelgdami į tai, publikuokite, skelb-

kite ir dalinkitės turiniu.”
Dažnai profilį šiame socialinia-

me tinkle atnaujiname tik tada, kai ieš-
kome naujo darbo. C. Spritzer ir S. Car-
tin rekomenduoja tai daryti kiekvieną
savaitę.

„Galbūt neseniai užbaigėte pro-
jektą, kuris buvo jums reikšmingas pa-
siekimas? Gal užsirašėte į kursus in-
ternetu, norėdami pasitobulinti? Kai
tik žengiate didelius ar mažus žings-
nius savo karjeroje, atnaujinkite in-
formaciją linkedinas, – pataria C. Sprit-
zer. – Rekomenduojame kasdien pasi-
tikrinti savo profilį, pažiūrėti, ar yra
naujų ryšių, įtraukti informaciją apie
naujas atsakomybes ir gebėjimus.”

Taigi, šiandien pat atnaujinkite
savo profilį informacija apie naujus iš-
moktus dalykus ar apie sėkmingą pro-
jektą darbe.

Delfi.lt
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MANO  VIRTUVĖ

Baltas varškės sūris – vienas iš 7-
ių Lietuvos kulinarinio paveldo
atstovų ir yra įtrauktas į saugo-

mų geografinių nuorodų registrą.
Baltas varškės sūris Lietuvos

dvaruose buvo gaminamas jau vidu-
ramžiais. Pagal senovišką receptą
sūris gaminamas iš rauginto karvės
pieno, kartais jį maišant su saldžiu pie-
nu ir kaitinant iki kol susitraukia. Gau-
ta varškė pagardinama grietine, pries-
koniais, kmynais, įberiama druskos,
kad sūris ilgiau išliktų šviežias ir su-
dedama į sūrmaišius, o vėliau pasle-
giama. Šis sūris pasižymi rūgščiu
skoniu. Kiek vėliau išpopuliarėjo ir sal-
daus pieno sūriai.

Vieną iš saldaus pieno sūrio
receptų pateikė LR garbės  konsu-
le Daiva Navarrette. ,,Tai buvo mūsų
pirmas sūrio gaminimas, kuris tikrai
neblogai pavyko”, – džiaugėsi ji.

Reikės:
2 litrų pieno (2% riebumo)
300 g grietinės (14% riebumo)
3 kiaušinių
šiek tiek kmynų
šiek tiek druskos

Pieną užvirti, nukelti nuo ug-
nies. Į grietinę įmaišyti kiauši-
nius, mišinį supilti į pieną. Įberti
druskos ir kmynų. Vėl statyti ant
ugnies ir, kai užvirs, pavirinti 3–5
minutes.

Kai atsiskiria varškė, supilti į
sūrmaišį, nuvarvinti skystį ir sūrį
paslėgti. Palikti paslėgtą per nak-
tį.

Skanaus!

Receptą�ir�gaminimo�procesą�paskelbė�
VakaruVejai.com

www.facebook.com/draugolaikrastis

Kaip namie
pasigaminti
šviežią saldaus
pieno sūrį?

Daivos�Navarrette�nuotraukos

#HomeWithEU
Kasmet gegužės mėnesį vykstant Europos Sąjungos ša-
lių Atvirų durų dienai, Lietuvos ambasada Washingtone at-
veria savo duris lankytojams.  Šiemet mes raginame pa-
silikti namie – #HomeWithEU – ir pasiklausyti lietuviškos
elektroninės muzikos dueto Beissoul & Einius. 

Nuo gegužės 9 d. visą mėnesį renginys
vyks 

Facebook ir www.euopenhouse.org.

LR ambasados Washingtone inf.

Rama Kavaliauskas 

Kajus�Kavaliauskas�įgijo�elektros�inžinerijos
bakalaurą�university�of�iowa.

Atkelta iš 7 psl.

Mano vyriausiasis sūnus Kajus
yra baigęs elektros inžineriją  Univer-
sity of  Iowa, o du jaunesni vaikai,
Aistė ir Arijus, šiuo metu lanko pri-
vačius universitetus. Palaiminta mūsų
šeima, kad turime lėšų keliauti po
JAV, Karibų salas ir, žinoma, Lietuvą.
Vieninteliai „trūkumai” būnant ben-
drovės prezidente yra atsakomybė, ku-
rią kiekvieną dieną nešu ant savo pe-
čių, ir įsipareigojimas skirti daug lai-
ko, kad galėtum  sėkmin gai valdyti or-
ganizaciją.

Kaip Jums atrodo, kokiomis asmeni-
nėmis savybėmis turi pasižymėti žmogus,
kad sėkmingai kiltų karjeros laiptais?

Aš tikrai tikiu, kad atsidavimu,
sunkiu darbu ir aistra gali pasiekti vi-
sus savo karjeros tikslus. Žinoma, tai
nėra lengva, tačiau laikantis tinka-
mos darbo etikos ir ryžto, tai įmanoma.
Nuo tada, kai baigiau mokslus ir pra-
dėjau pirmąjį darbą, visada buvau pa-
siryžusi būti geriausia. Man visada
buvo labai svarbi sėkmė karjeroje. Ži-
noma, kartais tai buvo labai sudėtinga,
nes esu trijų vaikų mama. Gebėjimas
suderinti šeimą ir karjerą yra menas.

Ar moterys vis dar retenybė inžineri-
jos srityje?

JAV inžinerijos srityje dirba apie
20 proc. moterų. Bet dar mažiau moterų
inžinerinėje gamyboje, kuri yra „Ster-
ling Engineering” tikslinė pramonė.
Daugelis klientų prašo ir renkasi mo-
teris inžinieres, tačiau jų pasiūla tie-
siog neatitinka paklausos. Esu aktyvi
moterų inžinerinės gamybos asocia-
cijos narė. Šios asociacijos tikslas –
remti moteris, kurios pasirenka inži-
nerinės gamybos karjerą, bei apskritai
skatinti moteris studijuoti inžineriją. 

Šiandieninėje darbo rinkoje vyrauja di-
džiulė konkurencija. Vieni pataria, kad
reikėtų turėti įspūdingą darbo įvertinimą, kiti
– kad užtenka daugelio metų darbo patir-
ties, o dar kiti tikina, kad gerai apmokamą
darbą lemia universitetas. O kaip Jums at-
rodo, ko reikia žmogui, kad gautų tą taip va-
dinamą gerą darbą?

Įsigyti aukštąjį universitetinį iš-
silavinimą yra labai svarbu, norint tu-
rėti gerą pagrindą ilgalaikei finansinei
naudai, darbo stabilumui ir galimybių
karjeros tobulėjimui. Daugelis mūsų
klientų samdys tik tuos inžinierius, ku-
rie turi bent bakalauro laipsnį. Be abe-
jo, karjerai vystantis svarbiausia yra
stabilumas ir galimybė dirbti bei to-
bulėti pas tą patį darbdavį.

Lietuviška kultūra Jus supo nuo pat vai-

kystės. Kas labiausiai įsiminė iš tų dienų?
Augom ir brendom lietuviškoje

šeimoje. Didelės įtakos lietuviškumui
turėjo seneliai. Namuose kalbėdavome
lietuviškai. Pas močiutę vasarą kieme
rašydavome diktantą. Namuose mus
supo lietuviškos tradicijos, lankėme lie-
tuvišką parapiją. Lietuviškumą papil-
dė įvairios galimybės. Gražiausi pri-
siminimai yra iš ateitininkų ir skautų
veiklos, tautinių šokių grupės „Gran-
dinėlė”, Čiurlionio ansamblio, Šv. Ka-
zimiero lituanistinės mokyklos ir jau-
nimo stovyklų. Čiurlionio ansamblis ir
„Grandinėlė” suteikė man galimybę ke-
liauti po JAV ir Europą su pasirody-
mais ir net susitikti su popiežiumi
Jonu Pauliumi II Romoje. Taip pat tu-
rėjau galimybę vienerius metus lankyti
Vasario 16 gimnaziją Vokietijoje.

Kokias lietuviškas tradicijas atsinešė-
te į savo namus? 

Į savo namus atsinešiau beveik vi-
sas lietuviškas tradicijas ir savo tris
vaikus auginau, kaip mus augino
mama. Visi vaikai perėjo tą pačią lie-
tuviško auklėjimo mokyklą. Visi kalba
lietuviškai. Nuvykę į Lietuvą džiau-
giasi, kad gali laisvai susikalbėti su gi-
minėmis ir draugais.

Ar vaikystėje teko pabuvoti Dainavos
stovykloje?

Nuo vaikystės su mama važiuo-
davome į Dainavą, nes mama daug
metų buvo Mergaičių stovyklos vado-
vė. Visas vasaras nuo pradžios mo-
kyklos  praleidau ateitininkų stovyk-
lose Dainavoje. Vėliau, kai jau studi-
javau, vasaromis teko dirbti Daina-
vos stovykloje. Turiu gražių prisimi-
nimų ir iš skautų stovyklų Rake. Mano
gražiausi jaunystės prisiminimai yra
stovyklose sutikti draugai, kurie išli-
ko draugai net iki šių dienų.

Ar atrandate laiko dabar dalyvauti
lietuviškoje veikloje? 

Būdama įmonės vadovė neturė-
jau labai daug laiko būti aktyvia lie-
tuvių bendruomenėje, tačiau dėjau
pastangas, kad mano vaikai būtų ak-
tyvūs lietuvių bendruomenės nariai.
Visi trys – Kajus, Arijus ir Aistė – bai-
gė Mairionio lituanistinę mokyklą ir
buvo labai aktyvūs ateitininkai, o pa-
skui – ateitininkų (jaunučių ir moks-
leivių) vadovai. Arijus ir Aistė šoka
„Grandies” šokių grupėje. Kajus ir
Arijus žaidė krepšinį „Lituanicos”
sporto komandoje. Kai augau, man
daug įtakos darė ateitininkai, todėl
turėdama riboto laiko pasirinkau pri-
sidėti prie ateitininkų veiklos – dau-
giau nei 10 metų buvau Čikagoje vei-
kiančio Daumanto-Dielininkaičio kuo-
pos būrelio vadovė. 

Seniai skaitote „Draugo” laikraštį. Ko
galėtumėte palinkėti mūsų ištikimiems
skaitytojams ir jaunesnėms kartoms, kurios
tik dabar atranda „Draugą”?

Mano tėvelių namuose lietuviš-
kas laikraštis visada buvo laukiamas.
Taigi ir aš prenumeruoju „Draugą”.
Svarbu išlaikyti rašytą lietuvišką žodį.
Tie, kurie tik atranda „Draugą”, yra
dar viena pagalba jiems tobulinti kal-
bą. „Draugo” visada laukiu, nes įdomu
pasižiūrėti į nuotraukas ir sužinoti,
kas vyksta. Kadangi esu labai užimta,
bent jau galiu paskaityti apie renginį,
kuriame negalėjau dalyvauti. Viliuosi,
kad „Draugas” dar ilgai gyvuos, ir
esu dėkinga visiems jo darbuotojams
už lietuviško žodžio palaikymą.

Kalbino Loreta Steffens
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PETRAS V. KISIELIUS, MD, FACS
INKSTŲ,�PūSLėS,�PROSTATOS�
GyDyMAS�BEI�CHIRURGIJA

Center�for�Health
1200�S.�york,�Elmhurst,�IL�60126

Tel. 331-221-9004

ChirurgAi AkiŲ ligos

ARAS ŽLIOBA, M.D.
AKIŲ�LIGOS�–�CHIRURGIJA
219�N.�Hammes�Avenue

Joliet,�IL�60435
Tel. 815-741-3220

WWW.DRAUGAS.ORG

Kviečiame  susipažinti 
,,Antivirusinis” mūsų pasiūlymas – tokio dar nebuvo:

prenumerata internetinei ,,Draugo” versijai:

2 mėnesiai – 26 numeriai – tik 15 dol.  
Pasiūlymas galioja tik gegužės mėnesį

Užsisakykite jau dabar tel. 630-805-1404
arba mūsų tinklalapyje www.draugas.org

Atkelta iš 4 psl.
Kai susirinkusios išsikalbame, pa-

sirodo, kad tai nėra tik mano problema.
Be to, labai gerai pamatai, kaip mes vi-
sos kūrybingai mokame mokyti vai-
kus.

Jūsų mokykloje ruošiamos konferen-
cijos skiriasi nuo kitose mokyklose ruošia-
mų. Gal galite apie tai papasakoti skaity-
tojams? 

Kai pradėjau dirbti Šv. Kazimiero
lituanistinėje mokykloje, jau pirmą
rudenį dalyvavau JAV LB ŠT rengia-
moje Vakarų pakrantės mokytojų kon-
ferencijoje. Rengti mokytojų konfe-
rencijas čia buvo ilgalaikė tradicija. Jos
vykdavo kiekvienų metų rudenį, o jų
pagrindinės organizatorės buvo D.  Po-
likaitienė ir mokyklos direktorė Ma-
rytė Sandanavičiūtė-Newsom. Konfe-
rencijose dalyvaudavo mūsų mokyklos
mokytojos, atvykdavo viešnios iš San
Diego, Arizonos, JAV LB atstovai ir pa-
kviesti prelegentai.

Prieš devynerius metus sujungėme
jėgas su direktore Maryte ir pradėjome
organizuoti dviejų dienų konferencijas.
Pagalvojome, kad atvykusiems sve-
čiams būtų įdomu pasisvečiuoti mūsų
mokykloje, apsilankyti pamokose, pa-
bendrauti neoficialioje aplinkoje, pa-
sižvalgyti po Los Angeles apylinkes.

O prieš penkerius metus įtraukė-
me 11–12 kl. mokinius (seminaristus)
ir tėvelius į simpoziumą, kuris vyksta
šeštadienį. Tai puiki galimybė visiems
kartu pasidalinti savo mintimis svar-
biomis temomis. 

Mūsų mokykloje dirba per 20–25
mokytojų ir talkininkų. Visi jie labai
aktyviai įsijungia į talką, organizuo-
jant konferencijas. Sulaukiame sve-
čių iš kitų mokyklų.  

Aišku, labai svarbu, kad konfe-
rencijos tema būtų aktuali. Todėl jau
vasarą pradedame dėlioti įvairias idė-
jas. Prieš devynerius metus konferen-
cija vadinosi „Idėjų mugė”. Kiekvienas
mokytojas visada turi idėjų, todėl su-

teikėme galimybę jomis pasidalinti, t.
y., „parduoti”. Panašiai, tęsiame ir to-
liau.

Visada stengiamės sukurti jaukią
ir šiltą atmosferą. Iš dalies, gal padeda
ir Californijos oras, nes beveik 10 metų
mokytojų konferencijas organizuojame
sausio mėnesį, kai kitur dar vis vėsu ar
šalta.

Be darbo mokykloje esate įsitraukusi
į visuomeninę veiklą. Ilgus metus buvote Šv.
Kazimiero parapijos tarybos sekretorė,
skaitome Jūsų straipsnius  „Draugo” laik-
raštyje, jau daugelį metų koordinuojate pa-
rapijos tarybos renginius. Kaip viską su-
spėjate? 

Būna, kad ir nesuspėju. Kartais
tenka paaukoti šeštadienius ir sek-
madienius, arba ilgiau pavakaroti. Ta-
čiau visi šie darbai teikia malonumą ir
džiaugsmą.

Ką mėgstate veikti laisvalaikiu?
Labiausiai mėgstu skaityti knygas.

Šiuo metu, kai mokau vyriausius mo-
kinius, ieškau knygų paaugliams. Man
malonumas kapstytis savo gėlyne. Vi-
sada džiaugiuosi, kai su vyru galime
pakeliauti.

Jei reikėtų trimis žodžiais nurodyti, ką
man reiškia mokytojo darbas, kokie tai būtų
žodžiai?

Pašaukimas, kūryba, mokyma-
sis.

Ko norėtumėte palinkėti lituanistinių
mokyklų mokytojams? 

Mieli mokytojai, jūs esate patys ge-
riausi, nes palaikote nepaprastą ryšį su
mūsų Lietuva. Mylėkite mokinius, da-
linkitės savo patirtimi, nesustokite
mokytis, džiaukitės kiekviena gyve-
nimo smulkmena. Visiems mokyto-
jams linkiu ko geriausios sėkmės ir iš-
tvermės šiame įdomiame, bet neleng-
vame darbe.

– Dėkoju už pokalbį.

Mokytojo darbas – tai  
pašaukimas, kūryba, mokymasis

A † A
JONAS PILECKIS

mirė š.m. gegužės 6 d., sulaukęs 86 metų. 
Gimė  1934 m. balandžio 19 d. 
Buvo Amerikos kariuomenės veteranas.
Nuliūdę liko: sūnūs Raymond Pileckis ir Rob Pileckis (žmona

Julianne Jackson).
Buvo a. a. Marijos Miknaitis mylimas vyras.
Laidotuvės privačios. Prašome velionį prisiminti savo maldo -

se.
Šeima prašo a. a. Jono vardu aukoti Parkinson’s Disease and

Movement Disorders, Rush University Medical Center, 1201 W. Har-
rison St., Suite 300, Chicago, Illinois 60607.

Liūdintys artimieji

Laidot. direkt. – Lack & Sons Funeral Home, 
9236 S. Roberts Rd. Hickory Hills, tel. 708-430-5700.

Netekus mylimos mamytės 

A † A
sesės LILĖS MILUKIENĖS

reiškiame gilią užuojautą RASAI KARVELIENEI,
NI DAI ANGELIADIENEI, ALBINUI MILUKUI ir jų
šei moms. 

Velionė 1970–1976 metais ėjo Lietuvos skau tų sąjun-
gos seserijos vyriausios skautinin kės pa reigas, o
1976 m. buvo pirmoji moteris, išrinkta LSS ta rybos pir -
mi ninke. Baigusi Gilvelio skautinin kų kursus, se sė
Lilė 1982 m. įsteigė skaučių ,,Gintaro” la vi nimosi kur-
sus. 
Ilsėkis ramybėje, a. a. sese Lile.

Lietuvos skautų sąjunga



Notarinės

paslaugos

NEMOKAMAI

7667 W. 95th St., Suite 207

Hickory Hills, IL  60457

Fax: 708-851-4777

708-433-7777

Vilma
Virginija

Įvairių 

rūšių 

draudimai!

www.draugofondas.org

Namams pirkti paskolos 
duodamos mažais mėnesiniais 

įmokėjimais ir prieinamais nuošimčiais.
Kreipkitės į 

Mutual Federal Bank, 
2212�West�Cermak�Road.�

Tel. (773) 847-7747
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Atsižvelgiant į susiklosčiusią pasaulinės sveikatos krizės situaciją, JAV
Lietuvių Bendruomenės organizuojama Lietuvių išeivijos studentų sta-
žuotės (LISS) programa šią vasarą nevyks. Tačiau jau pradedame ruoš-
tis kitiems metams – programa 2021 metais planuojama birželio 19–lie-

pos 25 dienomis. Nekantriai lauksime visų norinčiųjų!
Likime saugūs ir sveiki!

LISS programos vadovė 
Romena Čiūtienė

Advokatas
VYTENIS LIETUVNINKAS

4536 W. 63 St., Chicago, IL 60629
(Skersai�gatvę�nuo�„Draugo”)

Tel. 773-284-0100 •  info@midwaylegal.com
paslaugos: Nekilnojamas turtas • Investiciniai fondai •

Testamentai ir palikimai • Verslo reikalai • Bendri teisės reikalai

.
KEPYKLA IR DELIKATESAI

6216�W.�Archer�Ave.,�Chicago,�iL�60638
Tel. 773-581-8500

•�Lietuviška�duona�ir�raguoliai
•�Vestuviniai�ir�įvairūs�tortai
•�Siunčiame�mūsų�produktus�UPS
•�Atidaryta�7�dienas�per�savaitę
•�Aplankykite�mūsų�svetainę�– www.racinebakery.com

Studentų stažuočių šią vasarą nebus

Paskaitų apie pasaulio lietuvių istoriją – namie
Pasaulio lietuvių universitetas (World

Lithuanian University) kviečia klausytis
prof. Egidijaus Aleksandravičiaus dėstytų
Pasaulio lietuvių istorijos kurso paskai-
tų.

Tai 2019 m. pavasario semestre Vy-
tauto Didžiojo universitete dėstytas įva-
dinis kursas, skirtas platesnei, nespe-
cializuotai auditorijai. Kursas atveria
svarbiausias istorines lietuvių diaspori-
nės tautos susiformavimo aplinkybes nuo
seniausių laikų iki šiandien.

Temos:
Pasaulio lietuvių istorija: įvadas

Įvadinėje Pasaulio lietuvių istorijos dalyko paskaitoje prof. E. Alek-
sandravičius kalba apie lietuvių pasklidimo pasaulyje priežastis, sąsa-
jas su pasaulio istorijos įvykiais ir apie šiandieninę lietuvių migracijos si-
tuaciją.

Ekonominė emigracija iš Lietuvos 1920–1940 m.:

lietuviai Pietų Amerikoje

Prof. E. Aleksandravičius kalba apie lietuvių migravimo į Pietų Ame-
riką priežastis, motyvus ir likimus, po Pirmojo pasaulinio karo atsigau-
nančios Europos ir Antrojo pasaulinio karo pradžios kontekste.

Pasaulio diasporos ir lietuviai amžinajame tautų kraustymesi

Prof. E. Aleksandravičius kalba apie lietuvių migravimą LDK eks-
pansijos ir nuopuolio epochoje, XVII–XVIII a. politinių ir religinių konfliktų
kontekste, bei apie šiuo laikmečiu po pasaulį pasklidusius lietuvių vei-
kėjus.

Masinės emigracijos iššūkiai po 1990 m.

ir globalios Lietuvos erdvės.

Paskutinėje Pasaulio lietuvių istorijos kurso paskaitoje prof. Egidi-
jus Aleksandravičius kalba apie pilietybės išsaugojimo referendumo re-
zultatus, lietuvių tautinės sąmonės, migracijos priežasčių pokyčius bei
apie diasporinės tautos formavimosi iššūkius.

Paskaitų galite klausytis: 
https://pasauliolietuviai.lt/kategorija/pasaulio-lietuviu-istorija/?fbcli
d=IwAR1-h8WFyG7W6n46x94zAce_jH5zhoXUquoQ8lSofiijsREeAOI
64IsZ7jA

VakaruVejai.com

Pasaulio lietuvių centro labdaringas golfo
turnyras perkeliamas į 

š. m. rugpjūčio 2 d., sekmadienį. Pradžia – 12 val. p. p. 
Adresas:

Old Oak Golf Course

14200 S.  Parker Rd.

Homer Glen, IL 60491

Registruokitės tinklalapyje www.lithuaniangolf.com 
arba paremkite PLC www.lcenter.org/donate

Dėmesio – nauja data!


